

Headline	Laluan selesa Selangor, JDT		
MediaTitle	Sinar Harian		
Date	24 May 2016	Color	Full Color
Section	Sukan	Circulation	279,000
Page No	56	Readership	837,000
Language	Malay	ArticleSize	168 cm <sup>2</sup>
Journalist	N/A	AdValue	RM 2,866
Frequency	Daily	PR Value	RM 8,597



Penyandang juara, Selangor diundi dalam Kumpulan B bersama Kelantan, Pahang dan Kuala Lumpur.

## Laluan selesa Selangor, JDT

**PENYANDANG** juara, Selangor dan juara Piala FA, Johor Darul Ta'zim (JDT) berdepan laluan selesa dalam pemburuan kejuaraan Piala Malaysia musim ini selepas diundi dalam kumpulan mudah.

Selangor juara 33 kali diundi dalam Kumpulan B bersama Kelantan, Pahang FC dan Kuala Lumpur sementara JDT pula diundi dalam Kumpulan C bersama Polis DiRaja Malaysia

(PDRM), Perak dan naib juara Piala FA, PKNS FC

Naib juara lalu, Kedah pula diundi dalam Kumpulan A bersama Terengganu FC II, Sarawak dan Johor Darul Ta'zim II (JDT II).

Felda United pula dijangka berdepan laluan sukar apabila diundi dalam Kumpulan D bersama Terengganu, Melaka dan Negeri Sembilan

### Piala Malaysia 2016



KUMPULAN A	KUMPULAN C
Terengganu FC II	JDT
Kedah	PDRM
Sarawak	Perak
JDT II	PKNS
KUMPULAN B	KUMPULAN D
Selangor	Felda United
Kelantan	Terengganu
Pahang	Melaka
Kuala Lumpur	Negeri Sembilan

Headline	Naik taraf Pasar Awam Banting berperingkat		
MediaTitle	Sinar Harian		
Date	24 May 2016	Color	Full Color
Section	Nasional	Circulation	279,000
Page No	38	Readership	837,000
Language	Malay	ArticleSize	173 cm <sup>2</sup>
Journalist	N/A	AdValue	RM 2,951
Frequency	Daily	PR Value	RM 8,853



# Naik taraf Pasar Awam Banting berperingkat

**BANTING** - Majlis Daerah Kuala Langat (MDKL) dalam usaha mentransformasikan Pasar Awam Banting menjadi sebuah pasar awam yang lebih kondusif secara berperingkat.

Pegawai Komunikasi Korporat MDKL, Nurfadhilah Jalaludin berkata, seramai 100 kakitangan MDKL turun padang menyertai aktiviti gotong-royong di pasar awam berkenaan dengan melakukan kerja pembersihan di setiap kawasan bagi mencapai

matlamat persekitaran yang kemas dan bersih.

Pihaknya juga mengenal pasti petak perniagaan yang kosong bagi memberi peluang kepada peniaga lain untuk membuat permohonan berniaga.

“Bila datang, kami nampak petak yang sebenarnya tiada pemilik telah diletakkan pelbagai jenis barang milik peniaga sedia ada dan sebahagiannya adalah barangan milik peniaga lama.

“Jadi, pembersihan kali ini memberi peluang kepada peniaga baharu untuk melihat kekosongan yang ada selain melihat kawasan perniagaan mereka lebih teratur,” katanya pada Program Gotong-Royong Pembersihan Pasar Awam Banting, baru-baru ini.

Menurutnya, pelbagai barangan yang rosak dan tidak mengikut peraturan ditetapkan juga disita.

Beliau berkata, kawasan Pasar Awam Banting pernah dinobatkan sebagai Zon Bersih pada 2012 sekali gus mengharapkan keadaan itu dapat diulangi.

“Kami sudah hantar notis kepada peniaga memaklumkan program ini, jadi ia seharusnya diambil perhatian.

“Bagaimanapun, penyertaan peniaga masih lagi rendah namun program jangka panjang gotong-royong ini bakal diadakan setiap masa untuk memupuk persekitaran yang bersih, teratur dan selamat,” katanya.



Sebahagian kakitangan MDKL melakukan kerja pembersihan di Pasar Awam Banting.

Headline	Gesa PBT tangguh projek di kawasan berisiko banjir kilat		
MediaTitle	Sinar Harian		
Date	24 May 2016	Color	Black/white
Section	Nasional	Circulation	279,000
Page No	10	Readership	837,000
Language	Malay	ArticleSize	71 cm <sup>2</sup>
Journalist	N/A	AdValue	RM 699
Frequency	Daily	PR Value	RM 2,097



## Gesa PBT tangguh projek di kawasan berisiko banjir kilat

**KUALA LUMPUR** - Pihak berkuasa tempatan (PBT) digesa menangguhkan projek pembangunan baharu di kawasan berisiko banjir kilat sehingga masalah diselesaikan.

Timbalan Menteri Sumber Asli dan Alam Sekitar, Datuk Hamim Samuri berkata, pembangunan projek baharu di kawasan berkenaan hanya memburukkan keadaan apabila hujan lebat.

"Mengikut pemantauan JPS (Jabatan Pengairan dan Saliran) banjir kilat di Lembah Klang berpunca daripada pembangunan tidak ambil kira teknikal ditetapkan.

"Antaranya sistem perparitan tidak mematuhi garis panduan Manual Saliran Mesra Alam (MSMA)," katanya ketika menggulung perbahasan usul khas memohon Kerajaan Persekutuan menangani dan mempercepatkan pelaksanaan pelan mitigasi banjir di Parlimen Klang, semalam.

Usul dikemukakan Anggota Parlimen Klang Charles Anthony Santiago diluluskan di bawah Peraturan Mesyuarat 18 untuk dibahaskan di Kamar Khas, Dewan Rakyat.

Usul itu menarik perhatian beberapa anggota Parlimen yang lain antaranya **G.Manivannan (PKR-Kapar)** dan **Zuraida Kamaruddin (PKR-Ampang)** yang mencadangkan audit dilakukan oleh JPS. - *BeritaMama*

Headline	Pembangkok tak matang		
MediaTitle	Sinar Harian		
Date	24 May 2016	Color	Black/white
Section	Nasional	Circulation	279,000
Page No	3	Readership	837,000
Language	Malay	ArticleSize	87 cm <sup>2</sup>
Journalist	N/A	AdValue	RM 857
Frequency	Daily	PR Value	RM 2,570



## Pembangkok tak matang

**SHAH ALAM** - Pergolakan dalaman Pakatan Harapan yang berebut kerusi dengan Pas pada PRK Parlimen Sungai Besar dan Kuala Kangsar membuktikan sikap kepimpinan dan politik mereka masih belum matang

Ahli Majlis Tertinggi Umno, Datuk Irmohizam Ibrahim berkata, pergeseran parti pembangkang itu jelas menunjukkan kesepakatan mereka semakin terhakis, kerana kepentingan politik dan peribadi pihak tertentu sahaja.

“Pas dilihat menjadi mangsa keadaan apabila ditekan Timbalan Presiden PKR, Datuk Seri Mohamed Azmin Ali yang mahu kata dua daripada Pas, sama ada menyerahkan kerusi Parlimen Sungai Besar atau terus keluar dari Pakatan Harapan.

“Pakatan Harapan hanya yakin bahawa setiap tomanan fitnah yang ditaburkan pasti akan membuatkan rakyat termakan, sedangkan mereka sendiri asyik berebut untuk mengukuhkan kedudukan parti sendiri,” katanya kepada *Sinar Harian*, semalam.

Irmohizam juga berkata, sikap pemimpin Pakatan Harapan khususnya Parti Amanah Negara (Amanah) yang berterusan memberi amaran kepada Pas supaya tidak meletakkan calonnya mencerminkan mereka semakin kalut dengan keupayaan sendiri.

“Amanah mempertikaikan keputusan Pas kerana khuatir akan kalah sedangkan mereka seolah-olah hanya ingin membuktikan bahawa Amanah lebih relevan dan menerima banyak sokongan,” katanya.



24 May 2016  
Sinar Harian, Malaysia

Author: No author available • Section: Nasional • Page: 1,4 • Printed Size: 607.00cm<sup>2</sup>  
Market: KL • Country: Malaysia • Photo: Full Color • Ad Value: MYR 10,354.02  
PR value: MYR 31,062.06 • Item ID: MY0026095891



isentia.mediaportal

Provided for client's internal research purposes only. May not be further copied, distributed, sold or published in any form without the prior consent of the copyright owner.

Page 1 of 2

**Penganalisis politik berpendapat parti itu kini dalam dilema untuk bekerjasama antara Pas, Parti Amanah Negara dan DAP**

# PKR TERSEKIT

**“ Azmin jelas bimbang jika Pas tetap letakkan calon dan pada masa sama, Pakatan Harapan juga bertanding. Secara tidak langsung, ia menunjukkan pertembungan politik sesama mereka. - Pensyarah Kanan Hal Ehwal Politik dan Antarabangsa Universiti Utara Malaysia (UUM), Md Shukri Shuib**

**“ Pas nak buktikan yang mereka boleh bersendirian, manakala Pakatan Harapan pula ingin menunjukkan kesepaduan mereka.” - Pensyarah Kanan Pusat Pengajian Antarabangsa UUM, Prof Madya Dr Mohd Fuad Othman**

4

## PKR kini dalam dilema

**SHAH ALAM** - PKR kini dilihat tersekit antara kerjasama dalam Pakatan Harapan dan Pas.

Pensyarah Kanan Pusat Pengajian Antarabangsa Universiti Utara Malaysia (UUM), Prof Madya Dr Mohd Fuad Othman berkata, ini kerana PRK Parlimen Sungai Besar mempunyai kerusi yang majoritinya Melayu dan masing-masing ingin membina dan mendapatkan sokongan menjelang PRU14.

“Pas nak buktikan yang mereka boleh bersendirian, manakala Pakatan Harapan pula ingin menunjukkan kesepaduan mereka.

“Oleh kerana Pas tiada dalam Pakatan Harapan, maka PKR atau Parti Amanah Negara (Amanah) nak bertanding di kerusi Parlimen Sungai Besar,” katanya ketika dihubungi *Sinar Harian*.



Menurutnya, tindakan Timbalan Presiden PKR, Datuk Seri Mohamed Azmin Ali yang akan terus berusaha berbincang dengan semua wakil parti pembangkang boleh menyebabkan kemenangan berpihak kepada BN kerana kekeliruan pengundi.

"Pastinya penyokong pembangkang akan keliru dan ini akan beri kelebihan kepada BN untuk kekalkan kerusi tu.

"Ia akan jadi polemik hinggalah PRU14 nanti sekiranya Pakatan Harapan dan Pas tidak sepakat menghadapi BN," katanya.

Beliau berkata, Pas dilihat begitu 'garang' memper-

tahankan pendirian untuk bertanding kerana menganggap kerusi tersebut milik mereka secara tradisi.

"Sebelum ni pun Pas kalah bawah 400 undi. Mungkin Pas rasa peluang mereka lebih cerah berbanding parti pembangkang lain," katanya.

Pensyarah Kanan Hal Ehwal Politik dan Antarabangsa UUM, Md Shukri Shuib berkata, Azmin jelas menunjukkan kebimbangan sekiranya Pas tetap mempertahankan pendirian.

"Azmin jelas bimbang jika Pas tetap meletakkan calon dan pada masa sama, Pakatan Harapan juga bertanding.

Secara tidak langsung, ia menunjukkan pertembungan politik sesama mereka.

"Pas kini menjadi penentu utama 'pasaran borong undi' politik ke atas PKR dan DAP serta berperanan menentukan kemenangan Pakatan Harapan. Pakatan Harapan tanpa Pas akan kehilangan banyak peluang merebut kerusi Melayu," katanya.

Menurutnya, Pas dan DAP memberi pengaruh besar dan Azmin akan hilang kerusi sebagai menteri besar jika Pas atau DAP bertindak menarik balik kerjasama dengan PKR di Selangor.

"Kerajaan Azmin berada

pada tahap 'red alert' kerana sebarang keputusan yang salah bukan sahaja menjejaskan PKR, tapi menjadi penyebab beliau hilang kerusi menteri besar," katanya.

Beliau berkata, Sungai Besar mampu mencipta fenomena politik baharu di Selangor dan membawa kesan negatif besar kepada PKR jika Pas bertembung dengan Pakatan Harapan nanti.

"Tiga 'pemborong besar' politik Selangor iaitu PKR, Pas mahu pun DAP dilihat sedang pincang teruk dan peluang ini harus digunakan BN bagi mengekalkan kerusi mereka," katanya.



MOHD FUAD



MD SHUKRI



24 May 2016

Sinar Harian, Malaysia

Author: No author available • Section: Nasional • Page: 4 • Printed Size: 121.00cm<sup>2</sup>  
Market: KL • Country: Malaysia • Photo: Black/white • Ad Value: MYR 1,191.38  
PR value: MYR 3,574.14 • Item ID: MY0026095898



 isentia.mediaportal

Provided for client's internal research purposes only. May not be further copied, distributed, sold or published in any form without the prior consent of the copyright owner.

Page 1 of 1

## Cubaan sabotaj: Azmin mangsa keadaan

**SHAH ALAM** – Penganalisis politik tidak menafikan kemungkinan wujudnya unsur sabotaj terhadap kepimpinan Menteri Besar Selangor, Datuk Seri Mohamed Azmin Ali pada PRK Parlimen Sungai Besar, 18 Jun ini.

Pensyarah Universiti Kebangsaan Malaysia, Prof Madya Datuk Dr Samsu Adabi Mamat berkata, pada ketika ini, musuh-musuh Azmin akan mengambil kesempatan ke atas beliau dengan cuba memperkecilkan kredibiliti dan kepimpinannya di Selangor, terutama sebagai menteri besar dan Timbalan Presiden PKR.

Katanya, apa yang berlaku adalah rentetan pelbagai isu yang melanda parti pembangkang bermula dengan kegagalan mendamaikan DAP dan Pas sehingga berkuburnya Pakatan Rakyat (PR).

"Ini cabaran buat Azmin dalam mengurus tadbir negeri termasuk menentukan kedudukan Pas di Selangor. Kerana itu Pas masih bertahaluf siyasi dengan PKR walaupun sudah keluar dari PR.

"Dalam situasi ini, PKR cuba bertindak sebagai orang tengah mendamaikan DAP dan Pas, namun gagal. Bahananya seolah-olah di-

pikul Azmin menyebabkan beliau tersepit, walaupun kesalahan sebenar berpunca daripada DAP," katanya.

Tambah Samsu, terkini, isu membabitkan pertembungan calon Pakatan Harapan pada PRN Sarawak dan warkah dari penjarat tulisan Ketua Umum PKR, Datuk Seri Anwar Ibrahim, menampakkan sekali lagi kesalahan berpunca daripada Azmin.

Katanya, pada PRN Sarawak (isu pertembungan calon) parti pembangkang tidak menuding jari ke atas presiden PKR mahupun DAP, sebaliknya pada Azmin. Seolah-olah Azmin yang berkuasa menentukan siapa calon yang harus bertanding.

"Manakala, surat Anwar ditulis berdasarkan responsnya terhadap situasi yang berlaku dalam Pakatan Harapan terutama penyertaan pemimpin tertinggi dan sokongan kepada Deklarasi Rakyat.

"Pada Anwar bekas Perdana Menteri, Tun Dr Mahathir Mohamad itu cuba menumpang gelombang Pakatan Harapan dan ia tidak sepatutnya berlaku. Kemelut ini sekali lagi menampakkan Azmin sebagai mangsa keadaan," katanya.



24 May 2016  
Sinar Harian, Malaysia

Author: Nizam Zain • Section: Nasional • Page: 4 • Printed Size: 266.00cm<sup>2</sup> • Market: KL  
Country: Malaysia • Photo: Full Color • Ad Value: MYR 4,537.00  
PR value: MYR 13,611.00 • Item ID: MY0026095897



isentia.mediaportal

Provided for client's internal research purposes only. May not be further copied, distributed, sold or published in any form without the prior consent of the copyright owner.

Page 1 of 1

# Mat Sabu antara calon Sungai Besar

■ NIZAM ZAIN

**KUALA LUMPUR** - Parti Amanah Negara (Amanah) semalam mengesahkan bahawa presidennya, Mohamad Sabu antara nama yang disenarai pendek sebagai calon parti itu pada PRK Parlimen Sungai Besar, pada 18 Jun ini.

Pengarah Strateginya, Khalid Abdul Samad berkata, selain Mohamad, Timbalan Presiden Amanah, Salahuddin Ayub serta bekas Menteri Besar Perak, Datuk Seri Mohammad Nizar Jamaluddin turut dicalonkan bertanding di kerusi yang dimenangi BN itu.

Beliau berkata, ketiga-tiga nama pemimpin Amanah itu juga telah mendapat 'restu' dan dipersetujui oleh DAP Selangor.

Bagaimanapun, Khalid berkata, pemilihan calon itu hanya akan di-

muktamadkan selepas pihaknya membuat tinjauan terhadap pengundi di Parlimen Sungai Besar.

"Iya...Mat Sabu antara nama calon (Amanah), selain dia, kita juga namakan Salahuddin dan Nizar.

"Tetapi kita belum putuskan lagi sebab kita masih lagi buat tinjauan (berkaitan calon) di Sungai Besar," katanya kepada pemberita di lobi Parlimen, semalam.

Sementara itu, Timbalan Presiden PKR, Datuk Seri Mohamed Azmin Ali bagaimanapun enggan mengulas lanjut tindakan Amanah itu yang mendahului keputusan Majlis Presiden Pakatan Harapan.

Bagaimanapun Azmin menegaskan, segala keputusan muktamadnya boleh ditentukan dalam mesyuarat Majlis Presiden Pakatan Harapan.

"Kita akan bincang dalam Majlis Presiden," katanya.

Dalam pada itu, Khalid yang juga Ahli Parlimen Shah Alam menggesa PKR supaya menerima kenyataan bahawa rundingan bagi dua kerusi itu dengan Pas menemui jalan buntu untuk menentukan pertandingan satu lawan satu.

"Amanah mengesyorkan PKR memberi tumpuan untuk mengukuhkan cabaran Pakatan Harapan di dua kerusi tersebut. Sudah cukup masa dan usaha ditumpukan kepada perundingan dengan Pas.

"Kami mengharapkan mesyuarat Majlis Presiden Pakatan Harapan di-segerakan untuk memutuskan parti mana yang akan mewakili Pakatan Harapan dalam kedua-dua PRK tersebut," tegasnya.

Khalid berkata, PKR dijangka sukar menentang Pas dalam PRK kali ini dan Amanah bersedia mewakili Pakatan Harapan untuk bertanding di kerusi tradisi parti Islam itu.

"PRK ini dilihat sebagai peluang keemasan untuk membuktikan bahawa Amanah mempunyai sokongan dan daya tarikan di kalangan masyarakat Melayu khususnya.

"Kesediaan Amanah untuk berhadapan dengan Pas di dua kerusi tersebut juga diketahui umum. Sekiranya Pas menarik diri, maka ia akan dilihat sebagai bukti bahawa Pas takut berhadapan dengan Amanah," katanya.



KHALID





# Bantah pembinaan kolumbarium

Penduduk Taman Bukit Lipat Kajang hantar memorandum kepada MPK, bimbang laluan kediaman sesak

■ NOR AZIHAN MD GHAZALI

**KLANG** – Penduduk Taman Bukit Lipat Kajang, Kota Alam Shah mendesak Majlis Perbandaran Klang (MPK) membatalkan pembinaan pusat upacara peringatan dan kolumbarium (tempat letak abu mayat) di atas lot 1092 (GM11840) yang dilihat bakal mengganggu ketenteraman awam penduduk.

Berikutan itu, penduduk menghantar satu memorandum kepada MPK diwakili Setiausaha, Adi Faizal Ahmad Tarmizi di lobi, semalam meminta agar pembinaan pusat itu tidak diteruskan.

Penduduk yang juga paderi, Moses Jayaselan, 54, berkata, penduduk bertindak membuat bantahan kerana bimbang kerja-kerja pembinaan akan dilaksanakan.

“Sebab itu kami serahkan surat bantahan ini, sebelum ini pada 9 Mei lalu, kita dah serahkan surat bantahan kepada Yang Dipertua MPK, tapi tiada maklum balas.

“Disebabkan itu, dua hari kemudiannya iaitu pada 11 Mei, kita buat bantahan agar pihak majlis meng-

halang pembinaan pusat itu yang tidak membawa sebarang kebaikan kepada penduduk,” katanya.

Menurutnya, pembinaan pusat itu tidak seharusnya dilakukan berdekatan dengan kediaman penduduk.

“Kesan pembinaan pusat itu pula akan menimbulkan kesesakan lalu lintas bila berlaku upacara kematian hingga parkir penduduk terganggu,” katanya.

Penduduk, Meor Yusof Meor Zakaria, 54, berkata, penduduk tidak bersetuju dengan pembinaan pusat itu yang akan mengganggu kehidupan penduduk seperti asap, lalu lintas dan sebagainya.

“Kami mahukan suasana tenang, banyak lagi lokasi lain yang boleh bina pusat itu.

“Masa mereka berniat nak buat pusat itu, mereka tidak pula datang berbincang dengan penduduk, ini yang paling kami kesalkan,” katanya yang tinggal di situ sejak lapan tahun lalu.

Wakil penduduk, Khairul Shah Abdullah berkata, sebelum me-

masang papan tanda berhubung pembinaan projek itu, Jabatan

Perancang Bandar dan Desa harus meneliti Seksyen 21, Akta 172 terlebih dahulu.

“Tidak sepatutnya bina kolumbarium dekat dengan perumahan, tempat perniagaan, stesen minyak dan pusat jagaan rumah orang-orang tua yang beroperasi di situ,” katanya.

Sementara itu, Adi Faizal berkata, pembinaannya masih di peringkat perancangan oleh pemaju dan belum sampai ke pihak majlis.

“Proses yang perlu dilalui masih panjang dan kita belum ada sebarang keputusan khusus berkenaan pembinaan pusat itu.

“Bahkan keputusan kerajaan negeri juga belum ada, mereka kena serahkan kebenaran merancang terlebih dahulu sebelum cadangan itu diproses,” katanya.

Menurutnya, majlis terlebih dahulu akan meneliti semua bantahan dan cadangan yang dimajukan orang ramai demi kebaikan semua pihak.



Penduduk mendesak MPK membatalkan cadangan pembinaan kolumbarium di kawasan kediaman mereka.



# Fungsi lapang sasaran dipelbagai

Bakal dibuka kepada organisasi berminat jalankan latihan menembak, tingkat kemahiran guna senjata

**JERAM** – Lapang Sasar Ibu Pejabat Polis Daerah (IPD) Kuala Selangor diperluaskan dan dibersihkan bagi membolehkan latihan menembak menggunakan senjata lebih besar dapat dilaksanakan pada masa depan.

Ketua Polis Daerah Kuala Selangor, Superintendan Ruslan Abdullah berkata, kawasan Lapang Sasar IPD Kuala Selangor seluas 2.4 hektar itu juga akan dilengkapi dengan prasarana lebih baik secara berperingkat bukan sahaja untuk kegunaan latihan anggota polis tetapi juga organisasi berkaitan yang berminat.

“Fungsi lapang sasaran ini akan dipelbagai dan dibuka kepada organisasi berminat untuk menjalankan latihan menembak bagi meningkatkan kemahiran menggunakan senjata.

“Bila lapang sasaran ini diperluaskan, latihan menembak menggunakan senjata yang lebih besar seperti shot gun dan rifle MP5 boleh diadakan, berbanding hanya pistol sebelum ini,” katanya selepas merasmikan Program Go Green di Lapang Sasar IPD Kuala Selangor yang dihadiri hampir 100 peserta, termasuk wakil Majlis Daerah Kuala Selangor (MDKS), Jabatan Kerja Raya (JKR) Daerah Kuala Selangor, Kelab 4X4 Setia Jaya, 4X4 Alam Jaya dan 4X4 Kuala Selangor.

Ruslan berkata, inisiatif pelaksanaan program murni ini bagi menyahut saranan dan tanda sokongan IPD Kuala Selangor terhadap kempen Go Green PDRM sejak diperkenalkan pada 2012 lagi.

Menurutnya, pelaksana-

an program ini bertujuan mewujudkan persekitaran kerja yang indah, bersih dan selesa sekali gus dapat menaikkan imej PDRM.

“Kita mengadakan program Go Green dengan aktiviti membersihkan kawasan lapang sasaran dan menanam pokok sebagai tanda kita prihatin dalam usaha pemeliharaan serta pemuliharaan alam sekitar.

“Sebanyak 50 pokok buah-buah tempatan seperti pokok harumanis, ciku, longan, kedondong, jambu madu, jambu batu dan mata kucing hasil sumbangan setiap bahagian di IPD Kuala Selangor, balai polis dan kelab pacuan empat roda yang terlibat dalam program ini, ditanam di sekeliling kawasan lapang sasaran,” katanya.



Ruslan (tengah) merakam kenangan sebelum aktiviti gotong-royong membersihkan Lapang Sasar IPD Kuala Selangor.



# Nurul Nabihah juara APM 2016

**NURUL** Nabihah Ahmad, 21, diumumkan Juara Pentas Akhir Akademi Pendakwah Muslimat (APM) 2016 dan berjaya membawa pulang pakej umrah, naskhah al-Quran, wang tunai, piala dan sijil.

Jabatan Agama Islam Selangor (Jais) dalam satu kenyataan berkata, program itu berjaya menggilap pelapis pendakwah Muslimah berkualiti.

"Program tersebut memberi peluang kepada peserta membina keyakinan melalui perkongsian pengalaman daripada tokoh pendakwah wanita berpengalaman.

"Mereka dapat memahami cabaran dakwah masa kini dan mempersiapkan diri dengan kemahiran sebagai seorang da'i Muslimah ber-



Nurul Nabihah ketika diumumkan sebagai juara APM 2016.

wibawa," katanya.

Menurutnya, program yang mendapat kerjasama Jabatan Kemajuan Islam Malaysia (Jakim) dan RTM ini menampilkan lima finalis yang be-

rentap ke peringkat akhir.

"Empat lagi ialah Azizah Ahmad, 33, Nurul Ainie Nawawi, 20, Ummi Kalsum Mat Lazim 24, dan Nur Aqidah Mawardi, 26," katanya.



# Pelanggan lari bertempiaran

Sebuah restoran mamak rosak teruk dihempap pokok dalam kejadian ribut, semalam

■ NOR AZIHAN MD GHAZALI & AHMAD ISMADI ISMAIL

**SHAH ALAM** - Angin dan ribut kuat melanda kawasan Taman Alam Megah, Seksyen 27 semalam menyebabkan sebuah restoran mamak di Jalan Kapar 27/89 di sini rosak teruk dihempap pokok besar.

Dalam kejadian sekitar jam 3.40 petang itu, empat kenderaan pelbagai jenama turut mengalami kerosakan akibat dihempap pokok besar yang tumbang berdekatan Apartmen Sri Angkasa.

Bagaimanapun, dalam kejadian itu, tiada kemalangan jiwa dilaporkan berlaku.

Tinjauan *Sinar Harian* di beberapa lokasi di situ turut mendapati, terdapat banyak pokok tumbang dan dahan patah di sepanjang Jalan Kapar 27/89 bahkan angin kuat turut menerbangkan beberapa bumbung rumah penduduk di sekitar Kampung Lanchong.

Menceritakan kejadian itu, penjaga sebuah restoran, Shahabuddin Mohd Daud, 26, berkata, angin kuat disertai ribut melanda kawasan restoran.

"Ketika itu terdapat hampir 10 pelanggan tengah minum dan makan di bahagian hadapan restoran.

"Angin yang semakin kuat dengan

bunyi yang menakutkan menyebabkan kesemua pelanggan melarikan diri ke dalam restoran, kami semua dalam ketakutan," katanya ketika ditemui di lokasi restorannya, lewat petang semalam.

Dia berkata, kesemua pelanggan bernasib baik apabila kurang dua minit mereka berlari masuk ke kedai, secara tiba-tiba pokok sebesar tiga pemeluk dewasa yang berada bersebelah restoran, tumbang.

"Dalam masa sama, ia hempap bumbung dan bahagian hadapan kedai dalam sekelip mata.

"Memang terkejut sangat sebab kejadian berlaku depan mata... tapi kami semua bersyukur sebab ia tak hempap kami walaupun bahagian hadapan restoran rosak teruk," katanya.

## Kereta alami kerosakan

Dalam kejadian itu juga, dahan pokok berkenaan turut menimpa kereta Toyota

Innova yang di parkir di hadapan pemilik restoran berkenaan, Ahmad Yahyah Abdul Ghafur.

Ahmad Yahyah berkata, bahagian hadapan keretanya mengalami sedikit

kerosakan.

"Tapi restoran saya yang beroperasi sudah 10 tahun ini mengalami kerosakan yang teruk menyebabkan saya rugi hampir RM30,000 mengambil kira pelbagai peralatan seperti meja, kerusi, makanan, bumbung, paip tanda dan lain-lain yang rosak.

"Kejadian ini pertama kali berlaku, dan apa yang saya kesalkan sudah banyak kali aduan saya buat pada pihak berkuasa tempatan (PBT) agar memotong dahan pokok yang sudah uzur ini tapi masih tiada tindakan," katanya.

Menurutnya, pihak berkuasa harus peka dengan perkara ini kerana di kawasan ini terlalu banyak pokok uzur yang tidak dicantas dan ditebang yang pada bila-bila masa sahaja boleh tumbang.

## Banyak pokok besar uzur

Ahli Majlis Bandaraya Shah Alam (MBSA) Zon 10 Dun Seri Muda, Rozaina Hamzah berkata, berikutan kejadian itu, pihaknya akan memaklumkan perkara itu kepada MBSA untuk kerja pemotongan pokok dan kerja pembersihan pokok yang tumbang.

"Diakui kawasan ini terlalu banyak



pokok besar yang uzur yang perlu diberi perhatian.

"Saya akan ketengahkan isu ini kepada MBSA agar kejadian seumpama ini tidak lagi berulang," katanya.

### Pondok pengawal terbang

Sementara itu di Seksyen 13 di sini, sebuah pondok pengawal diterbangkan angin kencang dalam kejadian ribut, petang semalam.

Penduduk, Rozie Yahya berkata,

hujan berserta angin kencang berlaku kira-kira jam 4.30 petang.

"Angin bertiup kencang itu menerbangkan sebuah pondok pengawal ke dalam longkang, nasib baik tak ada pengawal di dalam itu," katanya.

Kejadian itu juga katanya, menyebabkan pokok tumbang di kawasan sekitar.

"Ada pokok tumbang menghempap kereta. Pihak MBSA dah

buat kerja pembersihan pokok tumbang di sekitar kawasan perumahan kami," katanya.

Sementara itu, Jabatan Bomba dan Penyelamat Selangor turut menerima aduan berhubung kejadian ribut di beberapa lokasi.

Timbalan Pengarah Operasi Jabatan Bomba dan Penyelamat Selangor, Mohd Sani Harul berkata, pihaknya ada menerima aduan berkaitan kes pokok tumbang di Seksyen 13 dan 27.



Rozaina melihat keadaan pokok yang tumbang.



Beginilah keadaan dua daripada empat kereta yang dihempap pokok ketika angin dan ribut, semalam.



24 May 2016  
Sinar Harian, Malaysia

Author: | NOR AZIHAN MD GHAZALI & AHMAD ISMADI ISMAIL • Section: Nasional  
Page: 36 • Printed Size: 693.00cm<sup>2</sup> • Market: KL • Country: Malaysia • Photo: Full Color  
Ad Value: MYR 11,820.98 • PR value: MYR 35,462.94 • Item ID: MY0026096012



[isentia.mediaportal](http://isentia.mediaportal)

Provided for client's internal research purposes only. May not be further copied, distributed, sold or published in any form without the prior consent of the copyright owner.

Page 3 of 3





24 May 2016  
Sinar Harian, Malaysia

Author: No author available • Section: Nasional • Page: 43 • Printed Size: 136.00cm<sup>2</sup>  
Market: KL • Country: Malaysia • Photo: Full Color • Ad Value: MYR 2,319.85  
PR value: MYR 6,959.55 • Item ID: MY0026096114

[isentia.mediaportal](http://isentia.mediaportal)

Provided for client's internal research purposes only. May not be further copied, distributed, sold or published in any form without the prior consent of the copyright owner.



Page 1 of 1

## MBSA anjur kempen Go Green sempena Ramadan

**MAJLIS** pelancaran Kempen Masjid dan Surau Lestari (Go Green) diadakan di Masjid Tengku Ampuan Jemaah, Bukit Jelutong, baru-baru ini.

Majlis Bandaraya Shah Alam (MBSA) dalam satu kenyataan berkata, pelancaran kempen dibuat pihaknya bagi memupuk amalan kitar semula sisa buangan bahan dapur dan sisa makanan kepada bahan yang lebih berfaedah kalangan penduduk Shah Alam khususnya jawatan kuasa masjid dan surau sepanjang Ramadan.

"Selain itu, ia menggalakkan pengurangan penggunaan bekas makanan polistirena serta bahan yang tidak mesra alam.

"Fokus diberi kepada tujuh teras iaitu menerapkan amalan

3R (Reduce, Reuse dan Recycle), kesedaran tentang penjimatan penggunaan air, penjimatan elektrik, amalan Eco-5S, membantu memelihara alam sekitar, bertukar kepada ECO Menu@menu sihat dan mengamalkan gaya hidup lestari," katanya.

Menurut kenyataan itu lagi, peserta turut diberi sesi demonstrasi dan dibawa melawat ke kawasan yang mengamalkan amalan kitar semula sisa buangan bahan dapur dan sisa makanan.

"Diharapkan kempen ini dijadikan amalan berterusan, bukan sahaja sepanjang Ramadan," katanya.

Kempen dilancarkan Datuk Bandar Shah Alam, Datuk Ahmad Zaharin Mohd Saad.



Pemberian cenderahati kepada wakil masjid dan surau Daerah Petaling oleh Ahmad Zaharin (dua, kiri).

Headline	Rafizi, lima lagi gagal batal tuduhan		
MediaTitle	Utusan Malaysia		
Date	24 May 2016	Color	Black/white
Section	Dlm Negeri	Circulation	171,663
Page No	6	Readership	563,000
Language	Malay	ArticleSize	117 cm <sup>2</sup>
Journalist	N/A	AdValue	RM 1,525
Frequency	Daily	PR Value	RM 4,574



## Rafizi, lima lagi gagal batal tuduhan

**KUALA LUMPUR 23 Mei** - Kes terhadap Naib Presiden PKR, Rafizi Ramli dan lima lagi berhubung penganjuran Blackout 505 dan berhimpun di tempat larangan akan diteruskan selepas Mahkamah Tinggi di sini hari ini menolak permohonan mereka untuk membatalkan pertuduhan tersebut.

Hakim Amelia Tee Hong Geok Abdullah memutuskan demikian selepas mendapati pertuduhan terhadap kesemua pemohon itu tidak bertentangan dengan Perlembagaan Persekutuan.

Beliau turut memerintahkan agar kes itu disebut semula di Mahkamah Sesyen pada 21 Jun ini.

Selain Rafizi, pemohon lain terdiri daripada sekretariat PKR, Muhammad Adib Ishar, 27 dan empat aktivis pembangkang iaitu Adam Adli Abd. Halim, 28, Muhammad Safuan Anang @ Talib, 27, Ekhsan Bukharee Badarul Hisham, 25, serta Mohamed Bukhari Mohamed Sufian, 26.

Kesemua mereka diwakili peguam, Melissa Sasidaran

manakala pendakwaan yang dinamakan sebagai responden dikendalikan oleh Timbalan Pendakwa Raya, Nurul Huda Mohd. Nor.

Pada 24 Julai 2013, Rafizi dan Muhammad Adib didakwa menganjurkan perhimpunan tanpa mematuhi syarat Ketua Polis Dang Wangi, Asisten Komisioner Zainuddin Ahmad iaitu memperoleh persetujuan Dewan Bandaraya Kuala Lumpur (DBKL) untuk menggunakan Padang Merbok.

Bagi pertuduhan pilihan, sebagai penganjur mereka didakwa gagal menyertakan salinan persetujuan DBKL bertarikh 12 Jun 2013, 10 hari sebelum perhimpunan diadakan kepada Zainuddin.

Didakwa sebagai Orang Kena Saman (OKS), kedua-dua lelaki terbabit dituduh melakukan perbuatan tersebut di Padang Merbok, Jalan Parlimen di sini antara pukul 2 dan 6 petang, 22 Jun 2013 mengikut Seksyen 15(3) Akta Perhimpunan Aman 2012 yang memperuntukkan hukuman denda maksimum RM10,000.





24 May 2016

Utusan Malaysia, Malaysia

Author: No author available • Section: Dlm Negeri • Page: 18 • Printed Size: 143.00cm<sup>2</sup>  
Market: KL • Country: Malaysia • Photo: Black/white • Ad Value: MYR 1,863.33  
PR value: MYR 5,589.99 • Item ID: MY0026096656



isentia.mediaportal

Provided for client's internal research purposes only. May not be further copied, distributed, sold or published in any form without the prior consent of the copyright owner.

Page 1 of 1

## DAP tidak sokong Pas dalam dua PRK

**KUALA LUMPUR 23 Mei** - DAP tidak akan berbincang dan tidak menyokong Pas dalam Pilihan Raya Kecil (PRK) Kuala Kangsar, Perak dan Sungai Besar, Selangor.

Malah, Setiausaha Agung DAP yang belum disahkan jawatan, Lim Guan Eng berkata, pihaknya langsung tidak berbincang dengan parti itu mengenai dua PRK tersebut.

“Kami hanya menyokong calon-calon daripada pakatan harapan,” katanya kepada pemberita di lobi Parlimen hari ini.

Pengaruh DAP berdasarkan jumlah pengundi Cina dalam kedua-dua kawasan itu bukan kecil.

Malah, salah satu Dewan Undangan Negeri dalam Sungai Besar iaitu Sekinchan dimenangi oleh DAP sebanyak dua kali pada Pilihan Raya Umum 2008 dan 2013.

Di Sekinchan, terdapat lebih

30 peratus pengundi daripada kaum Cina.

Terdahulu, Ketua Pembangkang, Datuk Seri Dr. Wan Azizah Wan Ismail berkata, pakatan harapan terpaksa menanggung mesyuarat bagi menentukan calon-calon dua PRK pada hari ini kerana masih menunggu maklum balas daripada Pas.

Wan Azizah yang juga Presiden PKR berkata, hal ini penting bagi mengelakkan pertemuan tiga penjurua di kedua-dua PRK.

Sementara itu, Timbalan Presiden PKR, Datuk Seri Mohamed Azmin Ali memberitahu, terdapat ruang untuk PKR dan pakatan harapan berunding dengan Pas bagi menentukan calon di kedua-dua PRK.

Katanya, semua pandangan akan dibentangkan dalam Majlis Presiden pakatan harapan.

“Saya pasti terdapat ruang untuk rundingan. Setakat ini, saya sudah berjumpa Timbalan Presiden Pas, Datuk Tuan Ibrahim Tuan Man, Ketua Pengarah Pilihan Raya Pas, Datuk Mustafa Ali serta Setiausaha Politik kepada Presiden Pas, Dr. Ahmad Samsuri Mokhtar,” ujarnya.

Pengarah Komunikasi PAN, Khalid Abdul Samad pula berkata, pihaknya bersedia menggantikan PKR untuk bertanding di kedua-dua PRK.

Menurut Khalid, sukar bagi PKR untuk bertanding menentang Pas pada dua PRK tersebut.

“Oleh itu, PAN bersedia untuk mewakili pakatan harapan dalam kedua-dua PRK ini dan berterima kasih kepada DAP Selangor atas sokongan terbuka untuk menerima calon PAN di Sungai Besar,” katanya.



24 May 2016

Utusan Malaysia, Malaysia

Author: No author available • Section: Dlm Negeri • Page: 1,6 • Printed Size: 323.00cm<sup>2</sup>  
Market: KL • Country: Malaysia • Photo: Full Color • Ad Value: MYR 6,442.00  
PR value: MYR 19,326.00 • Item ID: MY0026097184



isentia.mediaportal

Provided for client's internal research purposes only. May not be further copied, distributed, sold or published in any form without the prior consent of the copyright owner.

Page 1 of 3



## Rafizi dedah bukti rasuah hari ini

- Rafizi akan kemuka bukti berhubung dakwaan rasuah kerajaan Selangor kepada Presiden PKR, dalam mesyuarat parti hari ini.
- Jika diputuskan laporan perlu dibuat kepada SPRM, beliau akan berbuat demikian selepas berbincang dengan Datin Seri Dr. Wan Azizah Wan Ismail.

**Saya akan serahkan apa sahaja yang dimiliki dan kemudiannya berbincang dengan Presiden PKR dan juga parti. Jika bersetuju membawa perkara ini ke SPRM, saya akan melakukannya."**

**RAFIZI RAMLI**  
Setiausaha Agung PKR

Dakwaan bukti rasuah dalam kerajaan Selangor

# Rafizi mahu serah bukti

Oleh **AZMAN IBRAHIM**

pengarang@utusan.com.my

■ **KUALA LUMPUR 23 MEI**

**S**ETIAUSAHA Agung PKR, Rafizi Ramli akan mengemukakan semua bukti rasuah dalam pentadbiran kerajaan negeri Selangor termasuk habuan wanita dan wang kepada Ketua Pembangkang, Datuk Seri Dr. Wan Azizah Wan Ismail.



24 May 2016

Utusan Malaysia, Malaysia

Author: No author available • Section: Dlm Negeri • Page: 1,6 • Printed Size: 323.00cm<sup>2</sup>  
Market: KL • Country: Malaysia • Photo: Full Color • Ad Value: MYR 6,442.00  
PR value: MYR 19,326.00 • Item ID: MY0026097184



isentia.mediaportal

Provided for client's internal research purposes only. May not be further copied, distributed, sold or published in any form without the prior consent of the copyright owner.

Page 2 of 3

Rafizi yang juga Ahli Parlimen Pandan berkata, beliau akan bertemu dengan Presiden PKR itu bagi membincangkan mengenai perkara berkenaan dalam satu mesyuarat esok.

Katanya, jika diputuskan laporan perlu dibuat kepada Suruhanjaya Pencegahan Rasuah Malaysia (SPRM), beliau akan berbuat demikian, selepas berbincang dengan Wan Azizah.

“Saya akan serahkan apa sahaja yang dimiliki dan kemudiannya berbincang dengan Presiden PKR dan juga parti.

“Kebiasaannya isu ini akan dibawa ke peringkat Lembaga Disiplin PKR, bergantung kepada perbincangan dengan Wan Azizah. Jika bersetuju membawa perkara ini ke SPRM, saya akan melakukannya,”

katanya kepada pemberita di lobi Parlimen hari ini.

Pada 20 Mei lalu, Rafizi mengaku menulis mesej dalam aplikasi WhatsApp mengenai habuan wan-

ita dan wang jika mahu berurusan dengan kerajaan negeri Selangor yang menjadi viral.

Ahli Parlimen Pandan itu turut mengakui ‘Kak Zu’ yang disebut dalam perbualan kumpulan WhatsApp Solidarity For Anwar adalah merujuk kepada Timbalan Pengerusi PKR Selangor, Zuraida Kamaruddin yang juga Ahli Parlimen Ampang.

Walau bagaimanapun, selepas dakwaan tersebut menjadi viral, Rafizi menafikan tuduhan itu ditunjukkan kepada mana-mana wakil rakyat pembangkang di Selangor,

sebaliknya mendakwa perbualannya merujuk kepada individu tertentu yang tidak dinamakan.



**Kebiasaannya isu ini akan dibawa ke peringkat Lembaga Disiplin PKR, bergantung kepada perbincangan dengan Wan Azizah. Jika bersetuju membawa perkara ini ke SPRM, saya akan melakukannya.”**

**RAFIZI RAMLI**  
Setiausaha Agung PKR



24 May 2016  
Utusan Malaysia, Malaysia

Author: No author available • Section: Dlm Negeri • Page: 1,6 • Printed Size: 323.00cm<sup>2</sup>  
Market: KL • Country: Malaysia • Photo: Full Color • Ad Value: MYR 6,442.00  
PR value: MYR 19,326.00 • Item ID: MY0026097184



[isentia.mediaportal](http://isentia.mediaportal)

Provided for client's internal research purposes only. May not be further copied, distributed, sold or published in any form without the prior consent of the copyright owner.





24 May 2016

Utusan Malaysia, Malaysia

Author: No author available • Section: Dlm Negeri • Page: 6 • Printed Size: 97.00cm<sup>2</sup>  
Market: KL • Country: Malaysia • Photo: Black/white • Ad Value: MYR 1,263.94  
PR value: MYR 3,791.82 • Item ID: MY0026097248

 isentia.mediaportal

Provided for client's internal research purposes only. May not be further copied, distributed, sold or published in any form without the prior consent of the copyright owner.



Page 1 of 1

## Langkah pertama Rafizi guling Azmin?

**SHAH ALAM 23 Mei** - Pendedahan Rafizi Ramli yang mendakwa berlaku amalan meminta 'wang dan wanita' sebagai habuan untuk berurusan dengan kerajaan negeri dipercayai langkah pertama Setiausaha Agung PKR itu untuk menggulingkan Timbalan Presiden parti, Datuk Seri Mohamed Azmin Ali.

Menurut Timbalan Presiden Gagasan Solidariti Rakyat Selangor, Hanisya Abdul Hamid, ini kerana Pilihan Raya Kecil (PRK) Parlimen Sungai Besar pada 18 Jun ini adalah peluang yang terbaik untuk menjatuhkan Mohamed Azmin yang juga Menteri Besar.

Menurutnya, umum mengetahui bahawa kedua-dua mereka tidak mampu bersempuka sejak kegagalan Langkah Kajang bagi melantik Presiden PKR, Datin Seri Dr. Wan Azizah

Wan Ismail sebagai menteri besar bagi menggantikan Tan Sri Abdul Khalid Ibrahim.

"Segala penat lelahnya tidak tercapai, lain yang dikait lain pula yang gugur.

"Mohamed Azmin pula kini mula membina empayar dalam PKR dengan memberi imbuhan jawatan kepada para penyokongnya yang difikirkan mampu menterjemahkan dengan jumlah undi waktu pemilihan nanti.

"Pendedahan habuan perempuan itu lebih merupakan suatu amaran dan isyarat nyaring daripada kelompok Rafizi dalam PKR bahawa bibit-bibit pertempuran kem Kak Wan (Wan Azizah) dengan dibantu Rafizi, Saifuddin Nasution dan Nurul Izzah Anwar lawan kartel Mohamed Azmin sudah kelihatan," katanya kepada *Utusan Malaysia* di sini hari ini.



24 May 2016  
Berita Harian, Malaysia

Author: No author available • Section: Nasional • Page: 7 • Printed Size: 147.00cm<sup>2</sup>  
Market: KL • Country: Malaysia • Photo: Full Color • Ad Value: MYR 5,067.22  
PR value: MYR 15,201.66 • Item ID: MY0026096327



isentia.mediaportal

Provided for client's internal research purposes only. May not be further copied, distributed, sold or published in any form without the prior consent of the copyright owner.

Page 1 of 2

# Rafizi sedia serah bukti sogokan wang, wanita

**Kuala Lumpur:** Setiausaha Agung PKR, Rafizi Ramli bersedia menyerahkan segala bukti berkaitan dakwaan sogokan wang dan wanita untuk berunding dengan kerajaan Selangor, kepada Suruhanjaya Pencegahan Rasuah Malaysia (SPRM) jika perlu.

Beliau yang juga Naib Presiden PKR, bagaimanapun berkata, bukti yang terdandung dalam perbualan aplikasi WhatsApp mengenai dakwaan itu akan diserahkan terlebih dahulu kepada Presiden parti, Datin Seri Dr Wan Azizah Wan Ismail.

## Di luar konteks

"Keputusan sama ada dakwaan itu perlu dibawa ke SPRM untuk siasatan lanjut akan ditentukan dalam mesyuarat Biro Politik parti, esok (hari ini). Saya akan serahkan semuanya (bukti dalam perbualan WhatsApp) kepada presiden.

"Jika beliau memutuskan isu ini perlu membabitkan SPRM, maka saya akur," katanya ketika ditemui di lobi Parlimen, semalam.

Beberapa portal berita baru-baru ini mendedahkan perbualan aplikasi WhatsApp milik Rafizi berkaitan isu permintaan 'untuk mendapatkan wanita' sebagai habuan dalam urusan dengan kerajaan Selangor.

## Ditentukan Presiden parti

Ahli Parlimen Pandan itu mendakwa perbualan berkenaan dilaporkan di luar konteks, sekali gus tidak menggambarkan situasi sebenar.

"Sebab itu kita akan bawa dalam mesyuarat Biro Politik PKR sebelum presiden tentukan mana perlu diselesaikan. Sekiranya kes ini perlu dibawa ke lembaga disiplin parti (terlebih dahulu), ia akan ditentukan oleh Kak Wan," katanya.



24 May 2016  
Berita Harian, Malaysia

Author: No author available • Section: Nasional • Page: 7 • Printed Size: 147.00cm<sup>2</sup>  
Market: KL • Country: Malaysia • Photo: Full Color • Ad Value: MYR 5,067.22  
PR value: MYR 15,201.66 • Item ID: MY0026096327



[isentia.mediaportal](http://isentia.mediaportal)

Provided for client's internal research purposes only. May not be further copied, distributed, sold or published in any form without the prior consent of the copyright owner.

Page 2 of 2



Keputusan sama ada dakwaan itu perlu dibawa

ke SPRM untuk siasatan lanjut akan ditentukan dalam mesyuarat Biro Politik parti, esok (hari ini). Saya akan serahkan semuanya (bukti dalam perbualan WhatsApp) kepada presiden”

**Rafizi Ramli,**  
Naib Presiden dan Setiausaha Agung PKR



# Tindakan tunda kenderaan 'degil'

➔ Pengajaran untuk pemilik kenderaan tak guna ruang parkir disediakan

Oleh Norashikin Lemana dan Amanina Suhaini

bhnews@bh.com.my

► Shah Alam

**S**ikap orang awam yang tidak memanfaatkan kawasan parkir disediakan, antara punca masalah parkir bertindih di bandar raya ini.

Ketua Bahagian Korporat dan Perhubungan Awam Majlis Bandaraya Shah Alam (MBSA), Shahrin Ahmad, berkata walaupun pelbagai tindakan diambil termasuk kompaun dan menunda kenderaan, orang awam masih berdegil dan menyalahkan pihak berkuasa tempatan kerana mengeluarkan kompaun kepada mereka.

"Penguat kuasa MBSA sering menjalankan pemantauan kesalahan parkir di sekitar kawasan tumpuan ramai, terutama di Pusat Komersial Seksyen 7, sekitar kawasan pusat beli-belah di Seksyen 4 bagi mengelakkan kesesakan.

"Selain itu, kompaun dan aktiviti menunda kenderaan juga dijalankan jika pemilik kenderaan tidak mengalihkan kenderaan sehingga mengganggu kelancaran trafik.

## Prihatin, elak tindakan

"Sehubungan itu, orang ramai diminta lebih prihatin dengan meletak kenderaan di petak letak kereta disediakan di kompleks sekitar kawasan berkenaan bagi mengelakkan dikenakan tindakan," katanya.

Sementara itu, Pengarah Jabatan Penguat kuasa Majlis Perbandaran Klang (MPK), Andry Arman Masrom, berkata sistem tunda dipraktikkan beberapa tahun lalu bagi mendidik orang awam meletak kenderaan di tempat letak kereta disediakan.

Katanya, MPK menerima banyak

aduan daripada pengguna akibat sikap tidak bertanggungjawab seketengah individu meletakkan kenderaan sesuka hati terutama di Jalan Tengku Kelana dan Bandar Baru Klang.

"Penguatkuasaan yang kita lakukan ini (tunda) mengikut piawaian ditetapkan, namun itu bukan tujuan utama kerana apa lebih penting ialah kesedaran pengguna," katanya.

Dalam perkembangan sama, Datuk Bandar Majlis Bandaraya Johor Bahru (MBJB), A Rahim Nin, berkata bagi mengatasi masalah parkir secara bertindih berterusan, MBJB kini dalam perancangan mewujudkan satu kawasan meletak kenderaan di Persiaran Tun Sri Lanang, yang mampu menempatkan sehingga 300 kenderaan pada satu-satu masa.

## Rondaan secara berkala

"MBJB turut mengambil langkah menempatkan anggota penguat kuasa dan rondaan secara berkala, selain mengambil tindakan menunda kenderaan yang didapati menghalang lalu lintas dan caj akan ditanggung sepenuhnya pemilik kenderaan," katanya.

Di **Shah Alam**, segelintir pemandu memberi alasan hendak cepat dan percuma untuk meletak kenderaan secara bertindih sehingga menyusahkan orang lain.

Lebih teruk, akibat sikap mementingkan diri itu, ia turut menghalang kelancaran kenderaan lain sehingga menyebabkan kesesakan lalu lintas.

Tinjauan *BH* di sekitar bandar raya ini dan bandar Klang mendapati, kebanyakan kawasan tumpuan seperti Pusat Komersial Sek-

syen 7, sekitar kawasan pusat beli-belah Plaza Alam Sentral dan Jalan Tengku Kelana atau Little India sentiasa sesak terutama pada waktu bekerja dan cuti hujung minggu.

Pembantu butik, Hazirah Mohamad Yusof, 29, berkata tidak dinafikan kawasan sekitar Pusat Komersial Seksyen 7, di sini, menjadi tumpuan ramai kerana ia menyediakan pelbagai pilihan kedai makan, kedai pakaian termasuk pejabat yang menyediakan pelbagai perkhidmatan kepada orang ramai.

Bagaimanapun, sikap pentingkan diri sendiri segelintir pengguna yang meletakkan kenderaan secara bertindih selain di bahu jalan menyebabkan berlaku kesesakan walaupun lot parkir disediakan pemaju dan MBSA.







isentia.mediaportal

Provided for client's internal research purposes only. May not be further copied, distributed, sold or published in any form without the prior consent of the copyright owner.

[FOTO SHAZREEN ZAMZURI/BH]



Sebahagian pemandu meletakkan kenderaan di tempat yang tidak mempunyai kotak kuning dan bertindih di sekitar Seksyen 7, Shah Alam.

Reaksi

Parkir bertindih



Pemilik kenderaan salahkan PBT apabila kereta mereka ditunda tetapi mereka sendiri tidak bertanggungjawab”

**Shahrin Ahmad,**  
Ketua Bahagian Korporat dan Perhubungan Awam Majlis Bandaraya Shah Alam



MBJB kini dalam perancangan mewujudkan satu kawasan meletak kenderaan di Persiaran Tun Sri Lanang”

**A Rahim Nin,**  
Datuk Bandar Majlis Bandaraya Johor Bahru



Sistem tunda dipraktikkan beberapa tahun lalu bagi mendidik orang awam meletakkan kenderaan di tempat disediakan”

**Andry Arman Masrom,**  
Pegawai Jabatan Penguat Kuasa Majlis Perbandaran Klang

Headline	Hanya PAS, PKR layak cabar BN		
MediaTitle	Harian Metro		
Date	24 May 2016	Color	Black/white
Section	Setempat	Circulation	1,270,667
Page No	23	Readership	3,812,000
Language	Malay	ArticleSize	48 cm <sup>2</sup>
Journalist	N/A	AdValue	RM 1,108
Frequency	Daily	PR Value	RM 3,323



## **Hanya PAS, PKR layak cabar BN**

Hanya PAS dan Parti Keadilan Rakyat (PKR) layak bertanding mencabar Barisan Nasional (BN) di kerusi Parlimen Sungai Besar pada Pilihan Raya Kecil (PRK) 18 Jun ini, kata penganalisis politik Dr Noor Sulastry Yurni Ahmad.

Beliau yang juga Pensyarah Kanan Fakulti Sastera dan Sains Sosial Universiti Malaya berkata, PKR pun menunjukkan minat dengan kerusi berkenaan kerana berasakan mereka kuat di kawasan berkenaan.

Katanya lagi, kekuatan PAS ketika Pilihan Raya Umum ke-13 (PRU-13) tidak sama memandangkan situasi berbeza berikutan parti Islam itu tidak lagi bersama pakatan pembangkang.

“PAS pasti bertanding dan kini semakin tidak berpuas hati dengan tindakan PKR pula yang mahu letak calon,” katanya.

Headline	Paras air 6 empangan bawah 50 peratus		
MediaTitle	Harian Metro		
Date	24 May 2016	Color	Black/white
Section	Setempat	Circulation	1,270,667
Page No	15	Readership	3,812,000
Language	Malay	ArticleSize	53 cm <sup>2</sup>
Journalist	N/A	AdValue	RM 1,223
Frequency	Daily	PR Value	RM 3,669



## Paras air 6 empangan bawah 50%

**Enam empangan utama seluruh negara mencatatkan bacaan stok air di bawah 50 peratus dengan dua empangan masih kekal di tahap kritikal sejak dua bulan lalu.**

**Berdasarkan laman Jabatan Pengairan dan Saliran (JPS), paras air dua empangan kritikal itu adalah di Labong, Johor dengan jumlah takungan sebanyak 7.04 peratus dan di Bukit Kwong di Kelantan mencatat stok sebanyak 6.91 peratus.**

**Empat lagi empangan di bawah 50 peratus adalah tiga di Kedah iaitu Padang Saga, Beris dan empangan Muda, manakala satu di Lembah Klang iaitu empangan Semenyih, Selangor.**

**Manakala baki takungan air di 10 empangan utama lain di seluruh negara bagaimanapun berada pada tahap amaran, normal apabila bekalan berada antara 60.25 hingga 100 peratus," kata portal berkenaan.**

Headline	Rafizi gagal ketepi tuduhan Blackout SOS		
MediaTitle	Harian Metro		
Date	24 May 2016	Color	Full Color
Section	Setempat	Circulation	1,270,667
Page No	12	Readership	3,812,000
Language	Malay	ArticleSize	64 cm <sup>2</sup>
Journalist	N/A	AdValue	RM 2,521
Frequency	Daily	PR Value	RM 7,564



## Rafizi gagal ketepi tuduhan 'Blackout 505'

Ahli Parlimen Pandan Mohd Rafizi Ramli dan lima lagi hari ini gagal mengetepikan pertuduhan berhubung perhimpunan 'Blackout 505', selepas Mahkamah Tinggi menolak permohonan mereka.

Hakim Amelia Tee Hong Geok

Abdullah dalam keputusannya berkata, pertuduhan terhadap mereka tidak bertentangan dengan Perlembagaan dan pendakwaan mempunyai alasan munasabah untuk mendakwa mereka di mahkamah.

Tee mengarahkan kes itu disebut

semula di Mahkamah Sesyen 21 Jun depan.

Mohd Rafizi, 39, yang juga Naib Presiden Parti Keadilan Rakyat (PKR) dan sekretariat PKR, Muhammad Adib Ishar, 27, didakwa menganjurkan perhimpunan tanpa mematuhi syarat Ketua Polis Dang Wangi.

**>> Kyairiel Mikhail bergantung kepada alat bantuan pernafasan selepas diserang jangkitan kuman**



24 May 2016  
Harian Metro, Malaysia

Author: No author available • Section: Setempat • Page: 23 • Printed Size: 55.00cm<sup>2</sup>  
Market: KL • Country: Malaysia • Photo: Black/white • Ad Value: MYR 1,264.00  
PR value: MYR 3,792.00 • Item ID: MY0026096179



[isentia.mediaportal](http://isentia.mediaportal)

Provided for client's internal research purposes only. May not be further copied, distributed, sold or published in any form without the prior consent of the copyright owner.

Page 1 of 1

## PAN bosan kerenah rakan sekutu

**Hanya Parti Amanah  
Negara (PAN) yang layak  
mewakili pakatan  
pembangkang menentang  
PAS pada Pilihan Raya  
Kecil (PRK) Parlimen  
Kuala Kangsar dan Sungai  
Besar pada 18 Jun nanti.**

**Bosan dengan kerenah  
sekutu mereka dalam  
Pakatan Harapan yang  
masih gagal membuat  
keputusan, PAN dengan  
tegas mengumumkan  
kesediaan parti itu  
bertanding di kedua-dua  
kerusi berkenaan.**

**Pengarah Komunikasi  
PAN Khalid Abdul Samad  
berkata, partinya bersedia  
berdepan dengan PAS dan  
sukar bagi PKR untuk  
bertanding menentang  
parti Islam itu selain gagal  
berunding bagi  
memastikan satu lawan  
satu pada PRK kali ini.**

**“Oleh itu PAN bersedia  
mewakili Pakatan  
Harapan dalam  
kedua-dua PRK ini dan  
mengucapkan terima  
kasih kepada DAP  
Selangor atas sokongan  
terbuka mereka untuk  
PAN mewakili pakatan di  
Sungai Besar,” katanya.**



# Muktamar penentu hala tuju masa depan PAS

## NOTA SELASA bersama Nasharuddin Muhammad



**H**ujung bulan ini, Parti Islam SeMalaysia (PAS) akan mengadakan muktamar tahunannya, kali pertama selepas sesi pemilihan jawatan tertinggi parti itu yang menyaksikan penguasaan hampir 100 peratus oleh golongan pro-ulama pada 2015.

Rentetan daripada pemilihan itu juga menyaksikan kumpulan pro-profesional dalam parti itu yang kalah teruk daripada menduduki dan menguasai jawatan tertinggi akhirnya bertindak menubuhkan parti serpihan baru dikenali sebagai Parti Amanah Negara (PAN).

Selepas sesi pemilihan jawatan dianggap paling panas pernah berlaku dalam parti itu, Muktamar Tahunan 2016 kali ini dianggap medan terbaik untuk PAS bagi mencorakkan semula hala tujunya sekali gus menjalin kelangsungan politiknya sebelum menghadapi Pilihan Raya Umum ke-14 yang akan datang.

Berbeza dengan sekurang-kurangnya dua PRU yang lalu - 2008 dan 2013, PAS ketika itu masih lagi diterima menganggotai pakatan pembangkang dikenali sebagai Pakatan Rakyat (PR) bersama dua lagi parti pembangkang lain iaitu Parti Keadilan Rakyat (PKR) dan DAP.

Bagaimanapun, itu cerita lama sedangkan PAS kini sudah tidak lagi diterima menganggotai pakatan lama berkenaan hingga mendorong parti itu terpaksa menjalinkan kerjasama politik baru dengan sebuah parti politik baru, Parti Ikatan Bangsa Malaysia (Ikatan).

Selepas 'menceraikan' PAS, pakatan pembangkang dianggotai PKR dan

DAP 'berkahwin' pula dengan parti serpihan PAS, PAN yang majoritinya dianggotai golongan pro-profesional dalam PAS dulu lalu membentuk pakatan baru dinamakan Pakatan Harapan.

Ketika masih lagi menganggotai PR, hasil kerjasama politik yang dipanggil pemimpin tertingginya sebagai tahaluf siyasi, PAS berjaya menubuhkan kerajaan negeri di Kedah dengan pemimpin utamanya di negeri itu dilantik sebagai Menteri Besar.

Ketika masih lagi bersama PR, PAS ketika itu juga berjaya terus mengukuhkan cengkamannya di Kelantan yang sudah dikuasai parti itu sejak PRU 1990 lagi.

Begitu juga di Pulau Pinang, Perak dan Selangor, PAS turut berjaya membentuk pakatan agak kuat bersama parti sekutunya itu.

Di Perak misalnya, pasca PRU 2008, walaupun PAS hanya berjaya menguasai enam kerusi Dewan Undangan Negeri (DUN), namun seorang ADUN parti itu berjaya diangkat sebagai Menteri Besar sebelum setahun berikutnya, teraju kerajaan negeri bertukar tangan kepada Barisan Nasional (BN).

Di Selangor juga, hasil tahaluf siyasi dengan PKR dan DAP pada PRU 2008 dan 2013, PAS berjaya menubuhkan kerajaan negeri dengan beberapa ADUN parti itu dilantik sebagai anggota EXCO serta jawatan penting dalam pentadbiran negeri.

Bagaimanapun, itu juga cerita lama. Sejak PAS tidak lagi menganggotai PR, pelbagai cerita mengenai masa depan

dan kelangsungan parti itu semakin hangat diperkatakan, sekali gus menjadikan Muktamar Tahunan 2016 menjadi medan terbaik untuk ahli-ahlinya berbincang, berhujah dan berdiskusi.

Betapa tidak, kurang seminggu selepas tamatnya muktamar itu, PAS berdepan dengan penamaan calon dua Pilihan Raya Kecil iaitu di Sungai Besar, Selangor dan Kuala Kangsar, Perak yang secara tradisinya memang ditandingi parti itu untuk berdepan dengan BN.

Namun, berdasarkan perkembangan politik mutakhir ini, nampaknya hajat PAS untuk berdepan cabaran satu lawan satu dengan BN bagi menguji gelanggang sebelum berdepan PRU ke-14 akan datang kemungkinan besar tidak menjadi kenyataan.

Hal itu kerana bekas sekutu PAS dalam PR, PKR dilihat turut sama mengintai peluang untuk masuk gelanggang. Begitu juga dengan PAN dan DAP yang dilihat tidak hanya mahu duduk saja dan memerhati dari luar terutama di Sungai Besar.

Andai keempat-empat parti pembangkang itu gagal mencapai kata sepakat, sama seperti pada Pilihan Raya Negeri Sarawak ke-11, 7 Mei lalu, maka PRK bagi kedua-dua kerusi Parlimen itu bakal menyaksikan pertandingan sekurang-kurangnya tiga penjurur atau mungkin lebih lagi.

**Penulis Pengarang Politik  
Harian Metro**

Headline	Rafizi to submit graft evidence		
MediaTitle	The Sun		
Date	24 May 2016	Color	Full Color
Section	National	Circulation	306,000
Page No	6	Readership	918,000
Language	English	ArticleSize	115 cm <sup>2</sup>
Journalist	N/A	AdValue	RM 2,951
Frequency	Daily	PR Value	RM 8,854



## Rafizi to submit 'graft evidence'

**PKR secretary-general Rafizi Ramli (pix) will submit evidence of purported graft which happened in Selangor to party president Datuk Seri Dr Wan Azizah Wan Ismail before taking any further action.**

He said this evidence would be brought to her attention today before deciding if a report would be lodged with the Malaysian Anti-Corruption Commission (MACC).

"I will bring it to her first, and if she asks me to lodge a report, I will," he said.

He also hoped that it would be brought up at the party's political bureau meeting which will be held tonight.

Last week, in a leaked WhatsApp message to party members, Rafizi wrote that he received complaints from individuals that "money and women" were exchanged in dealings with the state government.

Speaking to reporters at Parliament, Rafizi claimed that his statement was "reported out of context".

"I highlighted that graft cannot be taken lightly. Such matters need to be solved," he said, adding that elected representatives should be held accountable if any such allegations were proven true.

On another matter, the Pandan MP hoped that the Sungai Besar and Kuala Kangsar by-elections would see a straight fight between Barisan Nasional and one of the opposition parties.

"My view is that the best outcome is a one-to-one fight ... where in those seats, one of them can be contested by PAS, and the other by a party within Pakatan Harapan," he said.

However, Rafizi said that PKR deputy president Datuk Seri Mohamed Azmin Ali is set to meet PAS over negotiation for the seats.

"Once Azmin has discussed with PAS, we will then decide in the PH presidential council on which PH party would contest in the by-election," he said.

Headline	Rafizi to submit graft evidence		
MediaTitle	The Sun		
Date	24 May 2016	Color	Full Color
Section	National	Circulation	306,000
Page No	6	Readership	918,000
Language	English	ArticleSize	115 cm <sup>2</sup>
Journalist	N/A	AdValue	RM 2,951
Frequency	Daily	PR Value	RM 8,854





Headline	Candidate factor to decide the winner, says analyst		
MediaTitle	The Sun		
Date	24 May 2016	Color	Full Color
Section	National	Circulation	306,000
Page No	2	Readership	918,000
Language	English	ArticleSize	125 cm <sup>2</sup>
Journalist	N/A	AdValue	RM 3,208
Frequency	Daily	PR Value	RM 9,624



## Candidate factor to decide the winner, says analyst

**SHAH ALAM:** This year's Ramadan will see voters in Sungai Besar going to the polls to choose their new MP, following the death of its incumbent Datuk Noriah Kasnon.

There are 42,836 registered voters in the Sungai Besar constituency.

With the campaign for the by-election to begin soon, various theories and analyses have been made on the chances of political parties which are expected to contest for the seat.

The Election Commission has set June 5 as nomination day for the Sungai Besar by-election. Polling is on June 18.

A senior lecturer at the Faculty of Social Sciences and Humanities, Universiti Kebangsaan Malaysia, Assoc Prof Datuk Dr Samsul Adabi Mamat, said Barisan Nasional (BN) and the

opposition parties were in a win-win situation.

This being that BN had certain issues to deal with, while the Opposition was shaky in terms of unity, especially involving the PAS-

DAP and PAS-Amanah friction, he added.

Looking at the complex relationship of PKR-PAS-DAP-Amanah in Selangor, Samsul Adabi did not rule out the possibility of a three-cornered fight involving BN, PAS and Amanah.

"This will have a big impact, to the extent that this by-election will be the most intense in history," he added. "In the end, the candidate factor plays an important role."

Samsul Adabi believed the constituents in Sungai Besar will want a candidate with credibility and one who is accepted by all races.

He named Sungai Panjang assemblyman Budiman Mohd Zohdi as a potential BN candidate, saying Budiman has a good track record and is liked by the local residents.

Budiman defeated PAS's Mohd Fadzin

Taslimin for the Sungai Panjang state seat in the last general election.

Sungai Panjang is one of the state seats in the Sungai Besar parliamentary constituency. Another is Sekinchan, whose assemblyman is Ng Suee Lim, from DAP.

Sungai Besar voters comprise 67.18% Malays, Chinese (30.68%), Indians (1.91%) and others (0.23%). - Bernama

Headline	Candidate factor to decide the winner, says analyst		
MediaTitle	The Sun		
Date	24 May 2016	Color	Full Color
Section	National	Circulation	306,000
Page No	2	Readership	918,000
Language	English	ArticleSize	125 cm <sup>2</sup>
Journalist	N/A	AdValue	RM 3,208
Frequency	Daily	PR Value	RM 9,624





24 May 2016

Harian Metro, Malaysia

Author: Nasharuddin Muhammad • Section: Setempat • Page: 31  
Printed Size: 357.00cm<sup>2</sup> • Market: KL • Country: Malaysia • Photo: Full Color  
Ad Value: MYR 14,010.00 • PR value: MYR 42,030.00 • Item ID: MY0026096333

[isentia.mediaportal](http://isentia.mediaportal)

Provided for client's internal research purposes only. May not be further copied, distributed, sold or published in any form without the prior consent of the copyright owner.



'menceraikan' PAS, pakatan

Headline	AMANAH TO CONTEST BOTH SEATS		
MediaTitle	The Sun		
Date	24 May 2016	Color	Black/white
Section	National	Circulation	306,000
Page No	2	Readership	918,000
Language	English	ArticleSize	38 cm <sup>2</sup>
Journalist	N/A	AdValue	RM 620
Frequency	Daily	PR Value	RM 1,860



## AMANAH TO CONTEST BOTH SEATS

**KUALA LUMPUR:** Without waiting for the Pakatan Harapan presidential council to discuss the Sungai Besar and Kuala Kangsar by-elections, Amanah has gone ahead to announce that it will represent the coalition to contest the two seats. This would mean that both by-elections will see a three-cornered fight among Barisan Nasional, PAS and Amanah. "PAS will contest the two seats as they are confident of winning. They will not withdraw and if they do, they may look weak to others. For Amanah, it is (an opportunity) to see whether the Malay community supports the party," Amanah communications director Khalid Abdul Samad told the media yesterday.



## MPSJ picks Zone 2 to compete in cleanliness contest

SUBANG Jaya Municipal Council (MPSJ) has chosen its Zone 2 as the winner in the cleanest zone competition.

The zone that encompassed PJS 7, PJS 9, PJS 11 and Taman Sunway Utama in Bandar Sunway will now represent the council at the state's Clean Zone programme.

The state-wide campaign was launched in 2010 with the aim to turn Selangor into the cleanest state in the country.

Zone 3 and Zone 1 had won the competition in 2014 and 2015 respectively.

The winner was announced at a ceremony witnessed by Zone 2 residents, Subang Jaya assemblyman Hannah Yeoh, and MPSJ councillors Ken Chia, Chang Kim Loong and Wan Hock Leong.

MPSJ had allocated RM39,000 to the Zone 2 residents' committee (JKP) while Yeoh allocated another RM10,000.

She said the clean zone programme could help strengthen the community.

"Previously, the Zone 3 JKP was not very active, but after their zone was selected to join the clean zone programme in 2014, they became very active as they worked with one



A community garden was part of MPSJ's initiative for the Clean Zone area back in 2013. — filepic

goal in mind," she said.

She advised the community to play a role too instead of letting the committee do all the work.

"Check your surroundings for mosquito breeding spots. Every year the state spends a lot of money to clear illegally dumped rubbish, it is taxpayers' money that is used.

"A place will not be dirty if people do not litter," she said.

With four universities and colleg-

es falling under Zone 2, Yeoh said the student community was also a challenge.

"The campaign will further enhance Zone 2, which is also a tourist spot (as Sunway Pyramid and Sunway Lagoon is situated here)," she said.

On a separate note, Yeoh suggested there be a quota to select councillors from non-governmental organisation. —By **OH ING YEEN**



isentia.mediaportal

Provided for client's internal research purposes only. May not be further copied, distributed, sold or published in any form without the prior consent of the copyright owner.

# Friendly tie-up with S. Korean city

## MPSJ signs MoF with Daejeon-East District City Council to improve local government standards



Nor Hisham (left) and You signing the Memorandum of Friendship. — OH ING YEEN/The Star

story by  
**OH ING YEEN**



ingyeen@thestar.com.my

A MEMORANDUM of Friendship (MoF) has been signed between the Subang Jaya Municipal Council (MPSJ) and Daejeon-East District City Council from South Korea.

The agreement was for both parties to express their friendship, col-

laboration and consensus in urban planning and development, innovation, social, economy and environment.

Welcoming the South Korean delegation was MPSJ president Datuk Nor Hisham Ahmad Dahlan, who was optimistic the relationship would create positive values, and social and economic impact for both the city and the municipality.

"Similar to Daejeon city, MPSJ has a significant role to govern an area of 161.8 sq km that has focal

points for education, tourism, commercial and investment.

"MPSJ is committed to delivering the best quality of services to contribute to the Smart Selangor Agenda and to be among the world's 30 best local authorities by 2030," he said.

Mayor You Taek Ho, who led the South Korean delegation, said the local government has been established since 1991.

"The east district of Daejeon city is one of the historical cities in South Korea.

"It measures 136.6 sq km and has a population of 24 million. It is the centre of transportation and home to five universities," he said.

He added that Korean actor Song Joong-ki of the K-drama hit *Descendants Of The Sun* is a Daejeon native.

In his speech, You said: "By establishing friendship between MPSJ and the Daejeon Dong-gu city council, we believe this MoF can be the valuable foundation for improving local governments in both countries.

"We believe that after this official visit to MPSJ, we will be able to study how MPSJ manages the municipality and operates the council.

"We would like to invite Datuk Nor Hisham and MPSJ officials to our city council."

This is the second foreign city to sign a memorandum with MPSJ.

In 2012, the council signed an agreement with Hioki, Japan, to help MPSJ in its mission to create an environmentally-friendly community. Hioki is MPSJ's sister city.



isentia.mediaportal

Provided for client's internal research purposes only. May not be further copied, distributed, sold or published in any form without the prior consent of the copyright owner.

# Daily obstruction

Residents say lack of action by authorities has caused haphazard parking to worsen



story by  
**EDWARD RAJENDRA**

edward@thestar.com.my

WORKERS in Section 51, Petaling Jaya, who park their cars daily on the sides of the narrow residential roads of Lorong 4/47A, Jalan 4/47 and Lorong 4/48A in Section 4, are causing a nuisance for residents in the neighbourhood.

Residents and motorists who use these roads daily have lodged numerous complaints with Petaling Jaya City Council (MBPJ) and the traffic police, as the parked cars hinder the smooth flow of traffic.

Worse still, the indiscriminate parking on the road shoulders of Lorong 4/48A and Jalan 4/47 is a cause for concern as numerous accidents had occurred at this place.

Rukun Tetangga (RT) Section 4A secretary Mithila Devi Nagendiram, 77, said the lackadaisical attitude of the authorities had allowed the situation to worsen.

"The MBPJ Enforcement Department and the Petaling Jaya traffic police should issue summonses to vehicles parked on the road shoulders of the three roads. Strict enforcement will deter those who work in Section 51 from parking their cars here from 7.30am to 7.45pm daily," she said.

Mithila said motorists would ignore the yellow lines along the roads and park their vehicles from morning to evening on weekdays.

RT Section 4A vice-chairman David Savarimuthu said the cars parked on the road shoulders of



It is a tight squeeze for motorists driving along Lorong 4/47A to enter Jalan 4/48B in Section 4, off Jalan Penchala in PJ Old Town, as cars are parked on both sides of the road including the road shoulders.

Lorong 4/48A and along Lorong 4/47A caused much difficulty to other road users.

Jalan Penchala station at Jalan Penchala chief Mohamad Akmal Mohamad Khairi said the cars parked haphazardly on the road shoulders of Lorong 4/48A occasionally blocked its fire engines from passing through.

"This hampers our efforts to get to people who are in urgent need.

"Motorists parking their vehicles along Lorong 4/48A are encroaching onto pedestrian footpaths. I would suggest MBPJ to put up concrete bollards to keep cars off the path," he said.

On another issue, Mithila said the RT had requested MBPJ to remove a tree next to its hall as the branches were rotting and falling onto the roof thus damaging it, but the council had not responded.

David also said MBPJ's contractor did not complete the fence around the playground.

"Work on the fence had been left half-done. The side along Lorong 4/47A has been completed but Lorong 4/48A has been left

with just the metal bars. We need the fence to be completed as vagrants enter the playground at night and vandalise the outer wall of the hall," he said.

He added that the playground was littered with liquor bottles and posed a danger to children.

David also complained about the damaged bus shelter along Jalan Selangor opposite the MBPJ's public library, where the shade has been missing for more than a year and commuters had to stand in sweltering heat waiting for their buses to arrive.

Headline	Rafizi to hand over evidence of graft in Selangor govt		
MediaTitle	The Star		
Date	24 May 2016	Color	Black/white
Section	Nation	Circulation	338,368
Page No	8	Readership	1,032,000
Language	English	ArticleSize	101 cm <sup>2</sup>
Journalist	N/A	AdValue	RM 2,415
Frequency	Daily	PR Value	RM 7,245



## Rafizi to hand over evidence of graft in Selangor govt

**KUALA LUMPUR:** PKR vice-president Rafizi Ramli said he will hand over all evidence on recent graft allegations against the Selangor government to the party president.

Speaking to reporters at the Parliament lobby, the Pandan MP who is also National Oversight and Whistleblowers executive director, said he would hand over the evidence to Datuk Seri Dr Wan Azizah Wan Ismail during the party's weekly meeting today.

"I will pass whatever I have and wait for discussions with her. Most probably, it will be brought up at the party level and discussed.

"If the agreement is to hand the evidence to the Malaysian Anti-Corruption Commission, then I will (do so)," he said, adding that he will also bring up the matter to the party disciplinary board if necessary but will ask the president first.

Rafizi, however, added that the leaked WhatsApp message sent by him was reported out of context.

"It was an internal WhatsApp message reminding the party not to take lightly any chatter and talk on graft.

"That is my continuous reminder to the party. I say exactly the same thing outside and inside (the party), except that sometimes it is taken out of context," he said here yesterday.

He said some people condemned him for the timing of the graft allegations, but stressed that there is no "right time" to say it.

"You have to say it regardless," he said.

Rafizi also said that it was best to look into the matter before it became serious.

"We must take action before the corruption really takes place, otherwise how different are we from Barisan Nasional."





isentia.mediaportal

Provided for client's internal research purposes only. May not be further copied, distributed, sold or published in any form without the prior consent of the copyright owner.

## Study shows PAS will lose to BN by 3,000 votes in Sg Besar

By WANI MUTHIAH  
wani@thestar.com.my

**KLANG:** A study conducted by a think tank for Pakatan Harapan revealed that PAS would lose by about 3,000 votes to Barisan Nasional if it contested the Sungai Besar parliamentary seat.

A Pakatan inner circle source said PKR stood to win with at least a 1,000 majority but Barisan would win with a 5,000 majority if it were to be a three-cornered fight between Barisan, PAS and Parti Amanah Negara (Amanah).

**BY-ELECTION  
SUNGAI  
BESAR**

Nomination: June 5  
Polling date: June 18



the party to contest the by-election only and the seat to revert back to PAS in the 14th general election.

Mat Shuhaimi said it was not worth the trouble for PAS to lose its strategic position in the state government over one parliamentary seat when a compromise was easily available.

"We want to win that seat and PAS should understand and cooperate with the rest of us," he said.

Selangor Menteri Besar Datuk Seri Azmin Ali's political secretary Mat Shuhaimi Shafie said PKR was willing to discuss an arrangement for

"It would be best for PAS to accept the middle path solution rather than contest in Sungai Besar and lose," he said.

Meanwhile, another PKR source said PAS president Datuk Seri Abdul Hadi Awang has put the three PAS

exco members in the Selangor government – Datuk Iskandar Abdul Samad, Datuk Dr Ahmad Yunus Hairi and Zaidy Abdul Talib – in a difficult position by saying they were willing to lose their positions for the party to contest in Sungai Besar.

"If PAS gets out of the Selangor government the real losers are the several thousand party grassroots members who are on the state's payroll.

"PAS being a part of the Selangor government has assured these people of fixed monthly salaries,"

said the source.

He said they were employed in various capacities including as village headmen, village development committee (JKK), and religious teachers among others.

When contacted, Amanah communications director Khalid Samad said the figures given during last year's PAS Muktamar was that 5,000 grassroots members were employed by the state.

The Sungai Besar seat fell vacant after incumbent Datuk Noriah Kasnon died in a helicopter crash in Sarawak on May 5.

Headline	Mat Sabu on Amanah shortlist		
MediaTitle	New Straits Times		
Date	24 May 2016	Color	Full Color
Section	Local News	Circulation	74,711
Page No	10	Readership	240,000
Language	English	ArticleSize	146 cm <sup>2</sup>
Journalist	N/A	AdValue	RM 5,013
Frequency	Daily	PR Value	RM 15,039



# Mat Sabu on Amanah shortlist

**KUALA LUMPUR:** Parti Amanah Negara (Amanah) president Mohamad Sabu, also known as Mat Sabu, is among those likely to represent the party in the Sungai Besar parliamentary by-election.

Amanah director of communications Khalid Abdul Samad said party deputy president Salahuddin Ayub and former Perak menteri besar Datuk Seri Mohammad Nizar Jämaluddin were among those short-listed as candidates for the Sungai Besar and Kuala Kangsar parliamentary by-elections.

"We have other names but they have yet to be decided," he said at the Parliament lobby here yesterday.

Earlier, Khalid had said Amanah felt it was difficult for PKR to go against Pas in the by-elections as both parties had maintained cordial relations.

In this regard, he said, Amanah was prepared to represent Pakatan Harapan.

He said PKR accepted the fact that Pas would not withdraw and the focus should be on strengthening the position of Pakatan Harapan in both constituencies.

PKR deputy president Datuk Seri Azmin Ali said there was room for discussion between PKR and Pas on the candidates' issue to ensure that only one candidate from the opposition squared up against Barisan Nasional.

Azmin said he had not met Pas

president Datuk Seri Abdul Hadi Awang to discuss the issue, but had met Pas deputy president Datuk Tuan Ibrahim Tuan Man, Pas central election director Datuk Mustafa Ali and Hadi's political secretary, Dr Ahmad Samsuri Mokhtar.

PKR president Datuk Seri Dr Wan Azizah Wan Ismail also said there was room for discussion with Pas over preparations for the by-elections.

"We have to wait for Pas because they are the ones who want to contest both seats."

However, DAP secretary-general Lim Guan Eng had a different stand and stressed that the party had closed its doors on any discussion with Pas on the by-elections.

"DAP is not having any talk with Pas."

The Election Commission has fixed June 18 as polling day for both by-elections, while nomination day is June 5. **Bernama**



Headline	Rafizi to hand graft claim evidence to Wan Azizah		
MediaTitle	New Straits Times		
Date	24 May 2016	Color	Full Color
Section	Local News	Circulation	74,711
Page No	7	Readership	240,000
Language	English	ArticleSize	262 cm <sup>2</sup>
Journalist	TASNIM LOKMAN	AdValue	RM 8,997
Frequency	Daily	PR Value	RM 26,991



# Rafizi to hand graft claim evidence to Wan Azizah

## 'SELANGOR GRAFT':

Pandan MP to discuss with party, president before taking any action

**TASNIM LOKMAN  
AND C. PREMANANTHINI**  
KUALA LUMPUR  
news@nst.com.my

**A**LL evidence on the alleged corruption involving the Selangor government will be handed to PKR president Datuk Seri Dr Wan Azizah Wan Ismail today, said Pandan member of parliament Rafizi Ramli.

He said he would discuss with Dr Wan Azizah and the party before taking any further action, and that the matter would be discussed under the party's political bureau.

"If the decision is to report to the MACC (Malaysian Anti-Corruption Commission), then I will," he said at the Parliament lobby yesterday.

Rafizi was responding to calls for him to report to MACC after his WhatsApp message to an internal PKR chat group named "Solidarity for Anwar" was leaked.

He said he received complaints about demands for cash and women as bribes in dealings with the Selangor administration, which is headed by PKR deputy president Datuk Seri Azmin Ali.

However, he said the leaked What-

sApp message had been taken out of context.

Rafizi said the message was only to remind party members not to take any complaint about graft lightly.

"When I say I have proof, there are many.

"That is why I said let me send whatever I have to the president and we will see what needs to be solved and who to be brought to the disciplinary board.

"Not everyone agrees with me in the party, in Pakatan and in Barisan Nasional," he said, referring to his

views on how to address corruption.

On Friday, he confirmed that the message was authentic and sent by him.

In **Shah Alam**, Selangor PKR information chief **Mat Shuhaimi Shafiei**, who is

also Azmin's political secretary, claimed the accusations were to divert attention from another issue that was causing an up-

roar within the party.

In a statement, he said allegations about state government officials who demanded money and women

were purposely spread to distract attention from the leakage of a letter from PKR de facto leader Datuk Seri Anwar Ibrahim.

He said the majority of party members believed the person who leaked the letter to the media was someone who handled PKR's administrative work.

"This person is purposely circulating false news about the issue on money and women in the Selangor government.

"If it was true, he should have investigated the matter and brought it to the council's attention.

"This is unacceptable. Such an act can smear the image of the state government and its staff," he said.

Yesterday, Anwar admitted he wrote a letter to PKR leaders, urging them to fight for the people and not for Tun Dr Mahathir Mohamad's agenda.

Headline	Rafizi to hand graft claim evidence to Wan Azizah		
MediaTitle	New Straits Times		
Date	24 May 2016	Color	Full Color
Section	Local News	Circulation	74,711
Page No	7	Readership	240,000
Language	English	ArticleSize	262 cm <sup>2</sup>
Journalist	TASNIM LOKMAN	AdValue	RM 8,997
Frequency	Daily	PR Value	RM 26,991





## Survival of the fittest

**EXPECT** plenty of fireworks but a tiring affair for teams in the Malaysia Cup, which starts in mid July.

Qualified teams will have a hectic schedule as they will be involved in the Malaysia Cup and their respective Super League and Premier League competitions simultaneously.

Felda United captain Shukor Adan said the teams that use the right tactics and also employ an efficient rotation system will prevail in the Malaysia Cup.

"It will be a challenging Malaysia Cup. A coach will have to be selective in matches. It will be a tactical campaign this year," Shukor told TV9 after the Malaysia Cup draw in Kuala Lumpur yesterday.

The hectic schedule could be a concern for all teams except for Darul Ta'zim, who have quality players on the bench.

Felda, who are second in the Super League, were pooled in Group D with Terengganu and Premier League sides Malacca and Negri Sembilan. It will be Malacca's first appearance in the competition since 2009.

"In my experience, there are no easy matches in the Malaysia Cup. The competition brings out the best of teams, even those who do not

perform in the league," Shukor added.

Defending champions Selangor were drawn in Group B with former winners Kelantan, Pahang and Kuala Lumpur.

On paper, Selangor should breeze past their opponents but Zainal Abidin Hassan's side have been erratic and they can expect a hotly contested Klang Valley derby against Kuala Lumpur, who are making their first appearance since 2011.

"We need to work extra hard in the Malaysia Cup to reach the quarter-finals. Each team in the group have their strengths and we cannot take them lightly," said Selangor defender Razman Roslan, who won the cup in 2013 and 2014 with Pahang.

Premier League side PKNS have a chance to avenge their defeat to Darul Ta'zim in the recent FA Cup final as both were drawn in Group C along with Police and Perak.

Last year's runners-up Kedah were placed in Group A with 2011 semi-finalists T-Team, Sarawak and Johor.

**Draw — Group A:** T-Team, Kedah, Sarawak, Johor; **Group B:** Selangor, Kelantan, Pahang, Kuala Lumpur; **Group C:** Darul Ta'zim, Police, Perak, PKNS; **Group D:** Felda United, Terengganu, Malacca, Negri Sembilan. **By Ajitpal Singh**



isentia.mediaportal

Provided for client's internal research purposes only. May not be further copied, distributed, sold or published in any form without the prior consent of the copyright owner.





# 交通燈搖搖欲墜

## 路人怕“禍從天降”

### 焦點社區

#### 巴生中路三岔路口

(巴生23日訊) 駕車除了遵守交通，也要注意上方，小心“禍從天降”。

巴生中路雙溪檳榔路的三岔路口的交通燈(大華銀行前)，疑因近日來狂風暴雨，導致馬路中央上方的其中一些綠燈脫落，目前只被電線扯著，搖搖欲墜的交通燈隨風吹動，令人擔心隨時會掉落，砸中路過的車輛或摩托騎士。

巴生社會工作者陳彼得召開新聞發布會披露，有關交通燈在半空中懸掛，有隨時掉落的危機，對駕車人士構成危險。

他說，脫落的是交通燈中的綠燈，高約兩層樓半，一旦掉落冲击力不小。

“駕車人士和摩托騎士途經此路時，除了需一如既往均留意路面狀況，也要小心查看上方，避免路過時

剛好被這個掉落的交通燈砸中。”

他指出，由於上方的指示燈脫落，導致從巴生市區前往中路鎮方向的车子，若是在等交通燈時停在前方，就難以察覺該處是否已轉成綠燈。

“停在交通燈前方的车子常遭後方的车子鳴車笛聲提醒，間接制造噪音。”

他指出，他已向巴生市議會反映此事，查証有關交通燈屬公共工程局，他希望當局儘快採取補救行動，避免發生意外。

#### 訂時時檢查交通燈

同時，他也希望當局訂時檢查交通燈，例如三個月一次，確保所有交通燈皆能正常操作，保障駕駛人士的安全。

“當局也应在燈柱注明負責單位和聯絡方式，方便民眾針對損壞的交通燈進行投訴。”



▲巴生多區的交通燈陸續損壞，包括市區巴剎路街接黃梨路的這個路口，造成駕車人士極大不便。

### 多區交通燈失靈路況亂

### 建議換LED燈

陳彼得指出，他發現巴生多區的交通燈陸續損壞，造成駕駛人士極大不便，而且他於3個月內，已接獲至少3宗因交通燈損壞而造成的意外投訴。

他說，這些地區包括巴生港口、班達馬蘭、加埔鎮及巴生市區等。

“交通燈無法操作或是局部失靈，導致駕車人士無法看清楚交通狀況，一些駕車人士在紅燈時過馬路，綠燈時却不知道是否該行駛，交通一片混亂。”

他建議，當局把交通燈炮換成發光二極管燈(LED)，除了比較省電，一旦指示燈出現問題，燈泡並不會馬上全部“燒掉”，而是會一粒粒慢慢燒掉，這樣一來，指示燈還是可發出指示，當局則可趁燈泡全部燒壞前更新。

▲陳彼得提醒駕車人士途經巴生中路街接雙溪檳榔路的三岔路口時，留意上方，搖搖欲墜的交通燈。右圖為：交通燈在半空中懸掛，有隨時掉落的危機，對駕車人士構成危險。

▶陳彼得建議把交通燈炮換成發光二極管燈(LED)，一旦出現問題，燈泡並不會馬上全部“燒掉”，依然可發出指示。





24 May 2016  
Sin Chew Daily, Malaysia

Author: No author available • Section: Metro Edition A • Page: ME1,ME9  
Printed Size: 1445.00cm<sup>2</sup> • Market: KL • Country: Malaysia • Photo: Full Color  
Ad Value: MYR 80,504.83 • PR value: MYR 241,514.49 • Item ID: MY0026096881



[isentia.mediaportal](http://isentia.mediaportal)

Provided for client's internal research purposes only. May not be further copied, distributed, sold or published in any form without the prior consent of the copyright owner.

Page 1 of 4







isentia.mediaportal

Provided for client's internal research purposes only. May not be further copied, distributed, sold or published in any form without the prior consent of the copyright owner.

報道/蘇斯敏 攝影/黃安健、陳世偉

本期焦點：梳邦再也市議會 (Majlis Perbandaran Subang Jaya)

官府開門

享受國民基本福利。  
在政府部門與老百姓之間築一道橋樑，讓百姓了解政府機構。

# 戶外廣告牌

須申請執照

符建築規格

# 不可亂豎



每天在道路上風馳電掣的你，是否察覺與你“擦肩而過”的戶外廣告牌可謂形形色色、琳琅滿目，令人目不暇給。

然而，你是否知道，商家在這些聳立在道路兩側、三叉路口交界處、高架天橋，甚至行人天橋等策略性據點的戶外廣告，在發布廣告之前都必須事先向掌管相關地段的地方政府申請執照？

▲許多商家都喜欢設置戶外廣告牌，以達到各種產品的宣傳目的，然而不管是高高架起或擎天式的廣告牌，都必須向確實地段的合法性，再向梳邦再也市議會提出申請。



isentia.mediaportal

Provided for client's internal research purposes only. May not be further copied, distributed, sold or published in any form without the prior consent of the copyright owner.

## 違規廣告牌恐倒塌

**管**制户外广告牌，除了可作为地方政府其中一项主要收入来源之外，也可以避免不符合建筑规格的户外广告牌，可能因结构不稳固而倒塌，最终将危及驾驶人士的性命。

不仅如此，地方政府也可以因为有管制户外广告牌，而掌握地主的个人资料和身分，避免引起土地主权的疑虑和争议，也更能保障有关广告商家的权益。

常见的户外广告包括大型广告牌、独立式广告牌、单脚大型广告牌、擎天柱广告、有者是设置于行人天桥、高架天桥、巴士站、大道门槛或电子广告牌等，不胜枚举。

### 阿兹法利查：申請戶外廣告牌

**梳**邦再也市议会执照组主任阿兹法利查接受《大都会》社区报专访时说，不管是任何商家，在申请发布任何户外广告牌之前，在程序上都必须先确认地主的身份。

“一旦掌握土地拥有权归属于私人地主，又或者是政府之后，就必须先征求有关人士的同意，接下来才可以向市议会申请发展准证（Kebenanaran Merancang）。”

他解释，申请人之后也必须向建筑物组申请“建筑物结构批准文件”（Kelulusan Pembinaan Struktur Bangunan）。

他说，市议会产业管理与估价组将审核申请广告牌租户的资料，至于其部门则是负责管制广告牌和执照事宜，包括竖立广告牌之前与之后确认有关地段的合法性和是否符合申请规格。

### 需30天处理申请

“每一项申请都需耗时30天处理，若有关地段是归属于市议会所有，市议会商业管制与卫生委员会（Jawatankuasa Kawalan Perniagaan Dan Kesihatan）将在会议上提出讨论，以议决是否批准、否决或搁置发放有关执照的申请。”

他指出，很多时候，商家都会申请在大道周边竖立道路指示牌，以便为客户指示方向，更容易前往他们的店铺或工厂，如普腾和永旺（AEON）购物商场等，这些户外广告牌也同样必须提出正式的申请才可竖立。

他认为，申请有关执照并不难，只要申请人根据既定的法律程序和条规，在合法地段上提呈申请，并依据广告牌的面积和广告性质来投保公共意外责任保险（Insuran Tanggungan Awam）和手续费，即可获得批

### 商家須確認地主身分

准，非常简单。

他重申，先决条件是有关申请人必须申请发展准证及建筑物结构批准文件，才可以申请相关执照。

### 大型广告牌不能网上申请

他提醒说，除了小型广告，如布条、横幅可透过该市议会的官网提呈申请外，大型广告牌是不可以透过网上申请的。

他说，市议会将在近期内印制户外广告牌指南的宣传册子，并置放在在市议会总部底层大厅处，以让民众免费索取，从而让他们掌握完整的资讯。

他说，商家也可以上网浏览向市议会申请各种户外广告牌的资讯和相关指南，惟只有成为my@mps.j会员者才可以进一步登入，以申请或查阅交易申请。



▲阿兹法利查提醒一些广告仲介、从事广告招牌制作者，必须遵守地方议会的法律条规，先向市议会申请执照和批文，才竖立任何形式的户外广告牌。

### 戶外廣告牌的申請條件

- 只有印上二维码（QR Code）及已批准执照的户外广告牌，才被允许装置在被允许的场合。
- 只能在被批准的地点装置户外广告牌。
- 只能在被允许的期限内装置户外广告牌，并且必须先提呈更新执照的申请（在执照截止期限的一个月内更新执照）。
- 必须注重使用国语，即所使用的字眼的尺寸比其他语文大出30%，并且更清楚地展示在广告牌上。
- 必须使用正确的拼音和语法。
- 视觉画面（若有）不允许含有以下内容：
  - 1 售卖酒精广告
  - 2 售卖香烟广告
  - 3 有赌博成分的广告元素
  - 4 有滥用毒品成分的广告元素
  - 5 有粗鄙、无礼、挑衅或太暴露的视觉或画面
  - 6 所运用的字眼倾向于呼吁或鼓励人们进行违法行为
  - 7 任何不符合大马习俗和社会价值观的其他事项
- 视频广告必须腾出空间（白色的栏位）以便能印上二维码（QR Code），而且它必须只能印在清晰、字体工整和被批准的视频广告上面，位置是在最下角的左边（需印上6寸乘以6寸的二维码编号）。
- 更新执照申请者必须附上旧的执照副本，以使用同样的二维码（若使用同样的广告牌）。
- 若证实有任何违反条规的行为，地方政府有权即时取消已批准的执照，并采取开出罚单的行动。
- 若装置期限已逾期，以及有任何违反既定条规的行为，已缴付的抵押金将不会被退还。

备注：以上中文翻译仅作为读者参考之用，一切必须以梳邦再也市议会发出的国文版本为基准。



▲户外广告牌经常出现在交通流量高的高速大道上，而且种类繁多，包括LED户外广告灯箱、大型广告牌、霓虹灯广告牌等，以达到吸睛效果。



isentia.mediaportal

Provided for client's internal research purposes only. May not be further copied, distributed, sold or published in any form without the prior consent of the copyright owner.



1. 梳邦再也市议会执法组与执照组不时针对非法设置在大道旁的户外广告牌，展开取缔行动，以免因结构不稳固或缺乏管制而危害驾驶人士的安全。
2. 任何商家都必须先确认地主身分、征求地主的同意，才可向梳邦再也市议会提呈申请，经获准后才可发布有关广告。
3. 步骤（一）  
前往梳邦再也市议会总部大厅按编号，并向职员索取申请表格。
4. 步骤（二）  
前往另一端的执照与执法组，以提呈已填妥的申请表格、图测与相关文件。

下期预告：

中央政府已势在必行，鑑定於6月1日交由大馬固體廢料管理機構（SW Corp）正式展開固體垃圾執法行動，違例者將接獲罰單。下一期的《官府開門》，將為讀者報道該機構的執法程序和相關詳情。

◀商家可选择登入梳邦再也市议会官方网站（www.mpsj.gov.my）的“梳邦再也市议会表格”（Borang MPSJ）一栏，或亲临该市议会服务柜台，以索取户外广告牌执照（Lesen Iklan Luaran）的申请表格。

申请表格上有注明以下广告性质或类别，供申请者选取：

- 大型广告牌（Billboard）
- 独立式广告牌（Freestanding）
- 单脚大型广告牌（Unipole）
- 单立柱广告牌（Singlepole）
- 画面滚动式灯箱（Metrolight）
- 行人天桥（Jejantas）
- 高架天桥（Jembatan）
- 擎天柱广告（Iklan Lelangit）
- 塔型（Menara）
- 雕塑（Arca）
- 巴士站（Hentian Bas）
- 门檻（Pintu Gerbang）
- 电子广告牌（Iklan Elektronik）
- 其他（Lain-lain）

梳邦再也市議會  
Majlis Perbandaran  
Subang Jaya

Persiaran  
Perpaduan, USJ 5, 47610  
Subang Jaya, Selangor  
客户服务中心（Pusat  
Panggilan/Call  
Centre）  
电话：03-8024 7700  
执照组电话：03-8026  
3173



邮址：mps@mps.gov.my  
网页：www.mps.gov.my  
脸书：MPSubangJaya



## 巴生柏卡江花園居民 呈備忘錄反對建骨灰塔

(巴生23日訊) 柏卡江花園 (Taman Lipat Kajang) 居民代表今日在國大黨哥打拉惹區部代表陪同下，到巴生市議會提呈備忘錄，以反對在當地興建骨灰塔。

當地居民代表指出，一旦巴生廣東義山在他們住家附近興建的骨灰塔和焚化爐運作，必定影響居民作息，甚至還會引發塞車等問題，希望市議會能取消這項計劃。

### 致函市議會投訴不果

他們曾針對此事致函給市議會投訴，不過並沒有獲得回應，因此今日特別前來提呈備忘錄。

他們強調，市議會除了要

深入探討有關地點，是否合適興建骨灰塔和焚化爐，也應該諮詢當地居民的意見。

“我們不希望一開門就見到骨灰塔，還盼雪州大臣拿督斯里阿茲敏和市議會主席拿督莫哈末亞希親自了解情況。”

### 市議會秘書稱未發出准證

市議會秘書艾迪法依查接領這份備忘錄後受詢時說，雪州政府和市議會尚未接獲發展商的申請文件，所以當局並沒有發出准證。

出席提呈備忘錄的代表包括國大黨哥打拉惹區部代表峇瑪南本和莫嘉、前雪州公正黨財政凱魯沙以及居民代表莫希。



### 班村巴板路木屋民搬遷風波落幕

# 123戶可購原地雙層排屋

## 陳博雄：以9萬9千優惠價

(沙亚南23日讯) 行动党班达马兰区州议员陈博雄表示，扰攘16年的班达马兰新村巴板路木屋居民搬遷風波在今日终于圆满落幕！

### 大臣要求检讨名单

他说，早前因发展商不同意181户获赠名单，让此事停滞不前；不过在雪州大臣拿督斯里阿兹敏于今年4月7日召开一项会议，要求各造重新检讨名单后，这个风波的解决方向也渐露曙光。  
“大臣的当机立断，让此事加速解决。”

### 123户符合赔偿资格

陈博雄今日下午出席风波最后一次会议后，召开新闻发布会时指出，经过他本人、巴生区国会议员查尔斯、发展商及巴生市议员等深入研究发现，其实181户中，有123户家庭最符合赔偿资格。  
“因此，这123户人家可以9万9千令吉的优惠价，购买原地20X70方尺的双层排屋。”  
他表示，若届时居民不想购买，雪州政府愿出价17万令吉买下相关单位；扣除9万9千令吉后，把剩余的7万1千令吉给回该受影响的木屋居民。



◀陈博雄(右二)手持名单说，班村巴板路木屋居民搬遷風波终于圆满落幕，左起为郑文福和李富豪；右一为刘会维。



▲扰攘16年的班达马兰新村巴板路木屋居民搬遷風波有了定案后，州政府相关单位也同意在6个月内批准该区所有的发展申请。

“至于其他早前也在名单上的58户家庭，大臣答应让他们优先以10万令吉，购买在该区兴建的‘我的雪兰莪’可负担房屋，并从原本的700平方尺提升为800平方尺的单位。”

陈博雄说，数据显示，受影响的181户人家当中，华裔居民占逾70%；印裔则有近30%。

“在兴建新屋过程中，发展商愿支付每月400令吉租金，给181户居民长达2年，直到计划完工为止；居民还可获共2千令吉的两次搬遷费。”

他指出，今日会议中，州政府相关单位也同意在6个月内批准该区所有的发展申请，之后即可动土开工。

“发展商将同步兴建14间华人神庙和1间兴都庙，以妥善安置受搬遷影响的神庙团体。”

他也希望大家能满意这项决定，不再起任何争议；此风波的落幕，也算他有对选民履行了他身为当地人民代议士的职责。

欲知名单详情，可到他的脸书查询或亲临其服务中心，或致电服务中心(03-3168 1108)查询。

出席新闻发布会者包括巴生市议员李富豪、发展商代表刘会维及班村州议员服务中心主任郑文福。

## 另58戶可優先以10萬購我的雪蘭莪可負擔屋



isentia.mediaportal

Provided for client's internal research purposes only. May not be further copied, distributed, sold or published in any form without the prior consent of the copyright owner.



## 種500棵紅樹

“我 们种了500棵红树！”  
配合生物多样性国际日（Hari Biodiversiti Sedunia），雪州发展机构总经理阿兹兰（中）与100

名来自该机构、巴生滨海区森林局、从事媒体工作的志愿人士到巴生岛（Pulau Klang）参与栽种红树活动，并成功种了500棵红树。



isentia.mediaportal

Provided for client's internal research purposes only. May not be further copied, distributed, sold or published in any form without the prior consent of the copyright owner.

# 靈市政廳禁用保麗龍

## 民眾贊同

## 小販反對

報道

林小彤、謝沛聰

攝影

林泓川



▲部分民众有自备饭盒打包食物的习惯。

▲部分小販认为，禁用保丽龙不仅将造成不便，还可能提高他们的生意成本。



(八打灵再也23日讯)  
为保护环境卫生及推广环保，民众极力赞同八打灵再也市政厅“禁用保丽龙”的措施，惟餐饮小贩却对此持反对意见。

八打灵再也市政厅决定从6月起实施“禁用保丽龙”措施，所有小贩都必须遵守该措施，停止使用保丽龙打包食物，并改用可分解 (biodegradable) 的容器，从而推广及提倡环保的重要性。而在首3个月“适应期”后，违例的小贩将不获更新营业执照，并罚款250令吉。

《大都会》社区报日前走访灵市一带，不少受访民众对这项措施大表赞同。

## 民众：鼓励重视环保

民众表示，禁用保丽龙能够有效地减少城市的垃圾量，从而保护环境的卫生，对地球及人类而言绝对是百利而无一

## 小贩：增加营业成本

部分灵市的小贩则持有反面的看法，认为禁用保丽龙对小贩及民众而言都相当不方便，且还有可能会增加营业成本，继而影响他们的盈利。

小贩解释，时下人生活较为忙碌，即使是打包食物也能够在最短的时间内完成，若小贩改为使用报纸及塑料纸打包，会比使用保丽龙打包所耗费的时间更多，因此有欠理想。

另外，他们指出，纸饭盒等可分解容器

害。

他们认为，禁用保丽龙能够推广及传达环保的讯息，鼓励人们重视环保，为下一代打造一个更好的城市，同时也能教育下一代保护地球及爱护环境的重要性。

的售价比保丽龙饭盒高，因此禁用保丽龙会增加他们的营业成本，若为了留住顾客而不调高食物售价，盈利将会受到打击。

当中只有少数的小贩表示，他们将全力配合市政厅的禁用保丽龙措施，并会遵从措施的条例及市政厅的指示，以便为环保及保护环境尽一分力。

部分民众坦言，虽然禁用保丽龙可能导致食物价格上涨，且他们可能需要自备饭盒打包食物，但只要小贩不是恶意的大幅度调涨售价，他们仍愿意为了保护环境而承担较贵的食物价格，自备饭盒也不成问题。



### 不應大幅度調漲售價 曾小姐 (30歲)

“我对禁用保丽龙措施略有耳闻，我觉得这肯定是好的措施，因为禁用保丽龙能够有效地达到环保及保护环境卫生，为下一代打造更好的城市，同时还能教育下一代环保

的重要性。

虽然我们可能需要自备饭盒打包，或是承担比较贵的食物价格，但这些并不是大问题，只要小贩不是大幅度调涨食物售价就好。”



### 相信是個好措施 黃先生 (28歲)

“禁用保丽龙可能会带来一些不便，我们可能需要自备饭盒打包食物，且小贩的营业成本可能会因此提高，而导致食物售价上涨。但为了保护环境及环保，我认为这些都是

可以接受的，只要好好实施，并且取得成功，我相信这会是个很好的措施，且我们还可以藉此教育下一代环保及保护地球的重要性。”



### 可自備飯盒打包 李先生 (31歲)

“我认为，禁用保丽龙措施是个很好的政策，从我们这一代开始注重环保及保护环境的重要性，就可为我们下一代打造更好的生活环境。同时，我们还可以藉此政策教育下一代环保的重要性。

我相信小贩也能找到替

代保丽龙的容器，这些容器也会大量的生产，所以价钱应该不会至于太高，即使小贩以成本上涨为由而调高售价，只要不是大幅度调涨，还是可以接受的，且我们也可以自备饭盒打包。”



### 可達到環保作用 陳小姐 (35歲)

“虽然我不清楚八打灵再也市政厅实施禁用保丽龙的措施，但我觉得这是一件好事，因禁用保丽龙能够保护环境的卫生，还可以达到环保的作用。因此，即使小贩以纸饭

盒取代保丽龙，可能会令食物的售价上涨，我都可以接受，若需要自备饭盒打包也不成问题，虽然可能会比较不方便，惟还是保护地球比较重要。”





### 對小販及顧客極不便 陳先生 (42歲, 小販)

“我并不赞同八打灵再也市政厅实施禁用保丽龙措施，因为这对小贩及顾客都不方便。我们用保丽龙饭盒打包可以省下很多时间，如果要用报纸及塑料包装纸，需要比较长时间才能包好。”

我营业十余年了，一直都使用保丽龙饭盒，如果要换成可再循环的纸饭盒，我不知道会不会提高我的生意成本，即使成本上涨，我们也不可以调涨我们的售价，否则就留不住顾客了。”



### 若勢在必行只能遵從 譚先生 (71歲, 小販)

“平日我都会尽量减少使用保丽龙为顾客打包，但保丽龙饭盒较方便，顾客们也不需要再将食物倒入盘碗。如果使用塑料纸打包，花费的时间会比较长，对我们及顾客而言都不太方便，所以我并不赞成禁

用保丽龙。不过，这项措施势在必行，我们也只能遵从，再看看有什么容器可以取代，即使成本可能会比较高也没办法，我们也不可以调高售价，以免流失顾客。”



### 會全力配合指示 彭先生 (52歲, 小販)

“当小贩25年来，无论是塑料纸或保丽龙饭盒我都使用过，相比较起来，当然是保丽龙饭盒比较方便，且比较便宜。我没有使用过纸饭盒为顾客打包，所以也不知道价钱是否比较高，但我会全力配合市政厅

的政策及指示。我相信，禁用保丽龙绝对能够达到环保及保护环境卫生的效果，所以就算增加我的生意成本也无所谓，我非常赞成实施禁用保丽龙措施。”



# 候车亭屢修屢“歪”

## 村民要求拆除重建

李景志

報道

(加影23日讯) 土毛月新村出入口旁一个候车亭在过去20年来先后重建及维修超过20多次, 惟最近的维修还不到半年, 候车亭又再“歪倒”, 让该村村民忍不住要求当局拆除, 以防倒塌伤亡及无辜。

该候车亭就在土毛月新村牌楼旁, 对当地村民及附近居民带来便利, 可是位于大路旁的候车亭不时发生被车撞毁事故, 而近来多次风灾吹袭该村, 导致候车亭遭狂风吹歪。

加影市议员黎濞褓指出, 他在3月已接获村民有关投诉, 也向村长颜闻昌了解过, 该巴士候车亭每年都要花费维修。

他指出, 他检查该候车亭时, 发现候车亭没有被车辆撞毁的痕迹, 可整个结构

往后倾斜, 因此不排除是狂风造成。

他已针对有关事件向市议会工程组反映, 也通过手机应用程序“i Kajang”作出投诉, 负责此事的官员已表示正等待上头批准重建。

### 需公开招标 程序较长

他说, 由于建造一个候车亭的费用要3万令吉, 因此工程要公开招标, 整个程序时间较长, 基于安全问题, 市议会同意居民的建议, 将它拆除以防意外事故发生。

“我希望当局尽快完成工程招标工作, 早日重建候车亭, 让市民使用。”

他说, 当候车亭进行重建时, 他会建议把候车亭位置往后移数尺, 一来方便巴士停靠, 其次与大路有一段小距离, 会更加安全。

土毛月新村村长颜闻昌说, 该候车亭经常出问题, 他怀疑承受不住强风吹袭, 造成候车亭倾斜。



▲土毛月新村出入口旁的候车亭疑承受不住强风吹袭而“歪”了。



▲黎濞褓(右起)及颜闻昌视察候车亭拆除工作情况。



24 May 2016  
Sin Chew Daily, Malaysia

Author: No author available • Section: Metro Edition A • Page: ME8  
Printed Size: 73.00cm<sup>2</sup> • Market: KL • Country: Malaysia • Photo: Full Color  
Ad Value: MYR 4,067.03 • PR value: MYR 12,201.09 • Item ID: MY0026097178

 isentia.mediaportal

Provided for client's internal research purposes only. May not be further copied, distributed, sold or published in any form without the prior consent of the copyright owner.



## 巴生市會29日大掃除 盼民眾非政府組織參與

(巴生23日訊) 巴生市議會將在本月29日(星期日)上午7時30分在巴生市區進行“大掃除及整頓”活動，歡迎民眾、非政府組織和當地商家踴躍出席。

巴生市議員嚴玉梅指出，這項活動是由巴生市議會及私人公司聯辦，旨在整頓整個市區的環境衛生，並會油漆那些已脫漆的公共設施，增加市區整體景觀。

她披露，這項活動涉及的范围將從巴生P1候車站至巴生濱華中學一帶，預計需耗3小時完成。

“這是市議會第一次舉辦這樣的活動，希望非政府組織、商家及公眾都可響應我們的活動，集合地點在巴生市區藝術廣場(Dataran Seni)”



isentia.mediaportal

Provided for client's internal research purposes only. May not be further copied, distributed, sold or published in any form without the prior consent of the copyright owner.

# 李富豪：搬遷課題有定案 巴板路居民安心了



▲黄光海（左五）与名誉主席和永久会务顾问合影；左起为陈桂升、朱明发、林亚顺和许富田；右起为杨庆琳、黄杖美、陈天祥、陈志强、洪天祥、刘明强和郑建福。

（巴生23日讯）巴生市议员李富豪指出，州政府今日召开会议决议班达马兰新村巴板路搬迁课题，预计将会有最终定案，当地民众毋庸担心。

他说，巴生区国会议员查尔斯和班达马兰区州议员陈博雄未能出席晚宴，主要原因是在整理着相关文件，准备于周一参与州政府召开的会议。

他相信雪州大臣拿督斯里阿兹敏将捎来好消息。

“班村近年来发展停滞不前，加上其他外在因素，导致班村人口不断外流，所以解决巴板路搬迁课题刻不容缓。”

李富豪于昨晚出席班达马兰新村咸水芭东南宫联欢宴会时表示，任何宗教包括佛教和道教，都教导大家向善，尤其大家若能秉持一份善心，就能改善现在的环境。



▲班村咸水芭东南宫捐献款项给华小后，黄光海（左二）与受惠的学校代表合影。

他说，近年来气候极端变化，经常下大雨而导致四处淹水。

“我们应该学会更爱地球、环境及大自然，尤其大家都能显出一份善心，我相信这些问题就会减少。”

同时，班村咸水芭东南宫主席黄光海指出，今年度的圣诞千秋联欢晚宴能筵开近160席，都是理事和善信给予鼎力支持。

# 東南宮撥款3華小

配合庆祝如来佛祖、

张公圣君及众神宝诞千秋，东南宫特别拨出部分善信的捐献，转捐给巴生3所华小，分别为班达马兰华小A校、班达马兰华小B校及巴生中华女校，以实际行动支持华小发展。

出席联欢晚宴的嘉宾包括东南宫永久会务顾问拿督郑建福、名誉主席拿督斯里刘明强、拿督洪天祥、拿督陈志强、陈天祥、拿督许富田、拿督林亚顺、黄杖美、杨庆琳、朱明发和中英文书陈桂升。



国际WE LOVE U运动本部的会员多为年轻人，在灵市 SS2展开街头清洁运动，当地居民对此感到相当惊讶及赞许。

## 逾200人参与环境净化活动

吉隆坡23日讯 | 国际WE LOVE U运动本部周日举办了「全球环境净化活动」，洁净被污染的环境，在大马吸引逾200人参与活动。

大马WE LOVE U运动本部部长张吉子表示，根据世界卫生组织的报告，地球的温度于10年间增加了0.18摄氏度，而其增加速度于50年间日益加快；此异常温度于全球引发雨量变化，水平线升高和异常气候变化例如水灾，饥荒等等。

他说，5月22日是国际WE LOVE U运动本部所定的「清洁日 (CLEAN DAY)」。我国、美国、英国、法国、纽西兰、荷兰、印度、秘鲁、菲律宾、柬埔寨、泰国、台湾、日本、厄瓜多尔、巴西、南非及韩国等国家，也于此日举办「全球环境净化活动」，全球参与者大约有6万人。

「世界净化活动是一项环境福祉活动，通过这项活动，国际WE LOVE U运动本部的会员本著『干净的环境带来快乐的人生』的精神，进行净化山区、河流、公园和街道的工作。」

他说，在周日，大约220位

各年龄层的工作人士、家庭主妇、大学生、青少年以及他们的家人和朋友，聚集在八打灵再也的SS2街道，参与「全球环境净化活动」。

「他们走遍SS2的商业区和住宅区，仔细地捡起被随意丢弃的烟头、纸杯、零食包装及水瓶等。」

八打灵再也市议会也欢迎国际WE LOVE U举办这项净化活动，并为大会提供清洁工具例如垃圾袋、手套和垃圾车等。

林先生和太太 (75岁和72岁) 说，感谢国际WE LOVE U运动本部，带领大家进行这项有意义的活动。此类慈善活动非常有意义，希望活动每年持续进行。

SS2麦当劳餐厅的经理慕沙 (39岁) 说，这项活动将提高马来西亚人民保持清洁的意识。麦当劳餐厅也主动为参加清洁活动的会员，提供超过300杯橙汁。

与此同时，在东马亚庇，也在同一天进行「全球环境净化活动」，当地约有70人参与打扫亚庇的City Park。



# 巴板路木屋区181户获赔偿

**巴生23日讯 | 班达马兰巴板路木屋区搬迁风波圆满落幕，共181户家庭获赔，分别是123户以9万9000令吉优惠价购买双层排屋，58户以10万令吉购买附近的「我的雪兰莪」可负担房屋。**

班达马兰州议员陈博雄说，班达马兰木屋区搬迁风波扰攘了16年，在雪州大臣拿督斯里阿兹敏阿里的介入下，今天终于获得解决。

「181户可获赔偿的家庭名单已尘埃落定，涉及的居民可到班达马兰州议员服务中心、官方面子书或致电服务中心

03-31681108查询。」

他今午在发展商与州政府召开最后一次会议后，于州政府附属大厦召开记者会时作出宣布。

陈博雄指出，经过当局多番深入研究后，鉴定181户当中，其中123户符合赔偿资格。

「因此，这123户家庭可以9万9000令吉优惠价购买一间20乘70尺双层排屋，拒绝接受献议者也可以17万令吉转售给州政府，也就是可以获得州政府7万1000令吉的赔偿。」

他说，至于另58户早前出现在名单上的家庭，雪州大臣同意让他们10万令吉优先购买在附近的「我的雪兰莪」可负担房屋。

「发展商也已同意将有关的屋子面积从700方尺增加至800方尺赔偿给这58户人家。」

陈博雄说，在兴建屋子时，居民必须另寻落脚处，发展商愿意赔偿2000令吉的搬迁费（分两次发放），同时支付每月400令吉的租金长达2年，直到双层排屋可迁入为止。

## 感谢大臣介入

他指出，以上解决方案获得各造同意，包括雪州政府、发展



商、巴生国会议员查尔斯及巴生市议会等。

「雪州政府预计会在6个月内完成所有相关发展的批准，估计可在半年后正式动工。」

此外，他说，发展商先会兴建新庙，安顿受影响的14间华人神庙和1间兴都庙。

他指出，至于武吉柯拉蓉木屋区，由于当地居民已将案件带上法庭，因此该区的解决方案，会以法庭最后的判决为依归。

陈博雄感谢大臣介入，让问题快速得到解决，他也对他在任期内可以解决这场风波而感到欣慰，希望此事不会再引起争议。

记者会出席者尚包括巴生市议员李富豪、班达马兰服务中心主任郑文福、发展商代表刘会维。(410)



班达马兰巴板路木屋区搬迁风波经过多年扰攘，终于已获得解决。左起为郑文福、李富豪、陈博雄及刘会维。



isentia.mediaportal

Provided for client's internal research purposes only. May not be further copied, distributed, sold or published in any form without the prior consent of the copyright owner.



一个保丽龙饭盒，就得耗上500年才能被化解，为了我们的地球，商贩都愿意配合地方政府的「我们不要保丽龙」计划，停止使用保丽龙。

# 鼓励自备饭盒 雪明年禁保丽龙



报导  
黎玉珊

吉隆坡23日讯 | 一个保丽龙饭盒需耗时至少500年，才能被化解！为避免地球遭受保丽龙的破坏，雪州各地方政府今年逐步落实「零保丽龙」措施，明年开始在雪州境内禁止贩商使用保丽龙，同时也鼓励民众自备饭盒「打包」食物。

其中，莎阿南市政厅及八打灵再也市政厅，分别在本月及6月起，落实「我们不要保丽龙」计划，巴刹、夜市和商家们都受促停止使用保丽龙，违例者将接获罚单，并且将此措施列入执照更新的条规内。

掌管雪州地方政府、非法工厂漂白及新村发展事务的欧阳捍华在接受《东方日报》的访问时指出，雪州政府计划明年起，在12个地方政府落实「零保丽龙」措施。

他表示，目前先让有能力的地方议会自行落实，再看当地贩商和市民的反应后，明年才全面在州内落实禁用保丽龙的计划。

谈及禁用保丽龙是否为商贩带来成本负担，最后转嫁到消费者身上，欧阳捍华认为，市面上有可溶性塑料盒及可循环纸饭盒，虽然成本比保丽龙来得高，但商贩们能灵活性处理。

## 顾客响应最重要

他说，商贩们应自寻替代方案，例如以往鸡饭小贩，都会使用油纸打包鸡饭给顾客，比起以塑料纸和报纸的方式，来的卫生、环保又节省成本。

「只是后来保丽龙广泛使用后，商贩为了迎合要求，纷纷改用保丽龙，与其加价，倒不如鼓

励民众自备饭盒打包食物。」

他说，禁用保丽龙措施，除了商贩的配合，顾客的响应度最为重要，鼓励民众自备饭盒打包食物，除了环保也能保持食物的卫生。

莎阿南市政厅从5月1日起分4大阶段，鼓励商家和民众弃用保丽龙以响应环保，以鼓励方式宣导商家和民众弃用保丽龙餐具。

八打灵再也市政厅推动也推行「八打灵再也不要保丽龙」运动，今年6月起至9月作为缓冲期，先禁止小贩中心的业者使用塑料和保丽龙打包食物，一旦违例，业者将被开罚250令吉和不获准更新营业执照。





## 居民呈书反对万津路建骨灰塔

巴生23日讯 |

「我们不要开门就见殡仪馆！」

丽拔加影花园居民与哥打拉惹国大党代表今早一行人到巴生市议会提呈备忘录，反对万津路兴建5层楼殡仪馆及骨灰塔。

出席者包括前任雪州公正党财政凯鲁沙、国大党哥打拉惹区部代表峇玛南本、莫嘉及居民代表莫希。

他们说，骨灰塔与殡仪馆过于靠近民宅，会影响居民作息并引起塞车，希望有关当局取消该计划。

他们指出，之前曾致函市议会提出反对，不过没下文，因此今日前来提呈备忘录。「市议会应先深入探讨有关地点是否合适，才放置告示板征求居民意见。」

他们希望雪州大臣拿督斯里阿兹敏阿里和市议会主席拿督莫哈末雅希可亲自前来了解情况，聆听民意。

巴生市议会秘书阿迪菲接过备忘录后表示，市议会和雪州政府未接获发展商的申请文件。「我们尚未发出准证，目前仅在审核阶段。」

巴生市议会秘书阿迪菲接过备忘录后表示，市议会和雪州政府未接获发展商的申请文件。「我们尚未发出准证，目前仅在审核阶段。」

(410)



isentia.mediaportal

Provided for client's internal research purposes only. May not be further copied, distributed, sold or published in any form without the prior consent of the copyright owner.

**南洋商报** **黄金州**  
GOLDEN CENTRAL 2016年5月24日 星期二

独家报道  
林秀芳

近年来，台湾非常流行“老厝”翻新，充作民宿、咖啡馆、餐馆、私房菜馆等，借此在不景气时刻增加收入。类似经营模式也引入我国，巴生一些老城区开始涌现旧宅被改为商业用途的现象。

然而，国情有别，我国人民若要将民房改造为商业用途，最好事先确认土地是否可转换为商业用途，以免被当成非法营业，赔了夫人又折兵。

业者若有意将“老厝”改为商用，必须先申请土地用途转换，方可申请营业执照。

**须申请土地转换 受市议会监管**

**老厝商用一步一步来**

**老**城区经过数十年的发展，沧海桑田，往往因四周新发展区崛起被包围，居住环境已大不如前，导致历经风霜而废置的“老厝”比比皆是。

在商人独具慧眼的改造下，老房子注入了新生命，比如巴生中路口一带的老房子，被改为家具店、餐馆、咖啡馆及中医馆等。

对此情况，巴生市议员邱宜达接受《南洋商报》记者访问时指出，并不是所有民宅都可以转换为商业用途，除非已在城市规划蓝图内被鉴定为商业用途的住宅区，否则民宅绝不可作商业用途。

他解释一般只有位于繁忙

大道的住宅区会被规划为商业用途，市议会是鉴于这类地点的居住环境遭破坏，如小区道路路演变成繁忙大道，车来车往现象严重影响生活品质，甚至导致房产价值下滑等，而有此考量。

### 房价将水涨船高

不少靠近大路地段的住宅区已在多年前获转换为商业用途，业者也大展拳脚做起生意，包括中路口（Jalan Meru）、希烈路（Jalan Sireh），以及柏干峇鲁路（Jalan Pekan Baru）等。

“巴生市议会每5年检讨城市规划蓝图，居民若认为所居住地点符合商业规划要求，即

路段变成繁忙大道，也可向市议会提出转换用途申请。只要申请未遭反对并符合转换条件，当局都会批准。”

换言之，有意翻新老房子为商用的屋主，应先到市议会城市规划小组查询房子所处位置是否已被规划为商用地段。

“在确认可转换后，业主便可依据1976年地方政府法令172条文（第16节）向市议会申请转换土地用途。

“一旦获批准通过，屋主须先缴付土地用途转换税，再向市议会执照小组申请营业执照。”

他指转换后的房产价值也会随之水涨船高，因此市议会鼓励屋主提出申请。



24 May 2016  
Nanyang Siang Pau, Malaysia

Author: ?? • Section: KL/Selangor • Page: D1 • Printed Size: 1045.00cm<sup>2</sup> • Market: KL  
Country: Malaysia • Photo: Full Color • Ad Value: MYR 13,145.00  
PR value: MYR 39,435.00 • Item ID: MY0026097144



isentia.mediaportal

Provided for client's internal research purposes only. May not be further copied, distributed, sold or published in any form without the prior consent of the copyright owner.

# 邱宜达：营造公平经商环境 巴生禁民宅非法商用



巴生市议会严禁民宅商用主要原因是希望混淆商业区与住宅区所扮演的角色，同时营造公平的经商环境。

邱宜达指对市议会而言，非法利用民宅经商业者等同于非法小贩，因为皆是不按正规方式经商，不仅破坏商业规则，同时也让市议会无从管制卫生与垃圾清理等问题。

“所谓破坏经商规则是指非法在住家经商的业者所承担的营业成本，相对正规商业区的业者低，比如家庭用户缴付的门牌税、水电费等都比商业区便宜。此外，家庭用户还可享用首 20 立方米的免费水。”

他补充，另一重点是非法经营者，尤其住家

餐饮业往往不获注册，因此也不在市议会管制下，容易引发各种卫生及传染病问题。

“非法业者在销售和 处理饮食上，往往不符合市议会所规定卫生条件，如业者及员工没有注射预防针、食物准备过程不达标等。市议会对此绝不能掉以轻心，否则社区不幸出现传染病疫情，便一发不可收拾。”

他说，市议会有义务管制商业活动的经营，同时平衡不同社区产业所扮演的角色。

邱宜达：“老厝”转商必须符合当局定下的条件，转换用途，公平竞争。



柏干峇鲁路民宅可作商业用途，因此不少民宅获翻新进行各类商业经营活动。



## 业者滥用3年转型期 检讨漂白民宅营商计划

尽管市议会曾推行漂白民宅非法商用政策，却面对被滥用情况，执照小组将重新探讨漂白计划的可行性。

市议会曾限定一些在民宅非法经营者，在3年内迁入商业区经营。在此通融政策下，业者须将住家经营模式迁入商业区经营，包括租借档口、店屋，甚至购买店屋经营等方式。

### 档口转租他人

邱宜达表示，不过，计划推行期间却出现一些弊端。过去处理案例发现有业者滥用3年的转型期限，把本身经营生意转租他人，直至期限届满后，

租用者面临取缔时才恍然大悟是非法营业。

“最好的例子是中路大巴刹对面经营点心店的业者。当市议会前往拆除及充公经营档口时，租借业者才发觉本身所经

营地点非商业用途地段，但业者在租赁前并未清楚阐明这点。”

他指鉴于类似案例层出不穷，市议会已在重新探讨民宅营商的漂白指标。

## 民宅非法经商罚千元

邱宜达表示，非法改造民宅为商业用途将抵触地方政府条例，最高罚款可达1000令吉并充公经商物品。

“抵触条例的情况，包括没有申请营业执照，以及在非商业用途规划的民宅营商。充公物品可在一个月期限内赎回，否则将被拍卖。”

他促请有意在民宅经商者最好合法作业，以便永续经营，否则日后面对取缔，赔了夫人又折兵。



24 May 2016

Nanyang Siang Pau, Malaysia

Author: No author available • Section: KL/Selangor • Page: D4 • Printed Size: 382.00cm<sup>2</sup>  
Market: KL • Country: Malaysia • Photo: Full Color • Ad Value: MYR 4,805.00  
PR value: MYR 14,415.00 • Item ID: MY0026097231



isentia.mediaportal

Provided for client's internal research purposes only. May not be further copied, distributed, sold or published in any form without the prior consent of the copyright owner.

Page 1 of 2

# 新闻特区 班达马兰 巴板路木屋区搬迁风波定案

# 123户可用9.9万购排屋

(莎阿南 23 日讯) 班达马兰巴板路木屋区搬迁风波纷扰了 16 年后，终取得定案，在 181 户受影响的居民中，有 123 户可获 9 万 9000 令吉优惠价购买原地兴建的 20x70 方尺双层排屋。

至于不愿购买者，也可用 17 万令吉的价格转售给雪州政府，以从中获得约 7 万 1000 令吉的利润作为赔偿。

班达马兰区州议员陈博雄联通发展商代表刘会维今午召开记者会，作出上述宣布。

据知，这是在雪州大臣拿督斯里阿兹敏阿里指示及协助下，今日完成 181 户居民赔偿的最后定案。

在这 181 户居民中，70% 为华裔，30% 为印裔。剩余 58 户居民则可以 10 万令吉购买发展商在该地段兴建“我的雪兰莪”可负担 B 型组屋，该组屋面积将由原本的 700 平方尺提升至 800 平方尺。

## 181 户获千元搬迁费

陈博雄指出，发展商在发展该地段时，除了会给予 181 户居民迁出及迁进各 1000 令吉的搬迁费，也会在兴建期间，每月给予 400 令吉租屋津贴。

“此定案是通过雪州政府、巴生市议会、发展商、巴生区国会议员查尔斯及我本身的同意，州政府将



陈博雄（右二）召开记者会宣布班达马兰巴板路木屋区搬迁风波的定案，这也意味着纷扰了16年的风波终圆满落幕。左起为郑文福、李富豪及刘会维。

尽快在半年内批准该地段的发展申请，以期尽快完成工程，估计兴建工程需耗时24个月。”

刘会维说，工程的第一步将为受搬迁影响的14间神庙及1间兴都

庙兴建庙宇，其他工程也会随之进行。

出席者包括班达马兰州议员服务中心主任郑文福及巴生市议员李富豪。

## 陈博雄感激大臣协助

陈博雄感激阿兹敏阿里协助处理此搬迁风波，因为若没有他的介入主持及指示进行会议，并作出决定，此风波不会这么快解决。

“我也希望各方可以对此定案感到满意；我知道会有人异议，但

这已是我能力范围内能做到的最好结果。

他也指出，若有任何疑问或欲查看赔偿住户名单，可浏览其面子书或联络服务中心03-3168 1108。”



## 暴風雨擊脫綠燈掛半空 來往巴生中路三岔口要小心

(巴生23日讯)巴生中路衔接双溪槟榔路的三岔路口交通灯(大华银行前),疑因狂风暴雨,导致马路中央上方的其中一盏绿灯脱落,目前只被电线扯著,摇摇欲坠的随风摆动,令人担心随时应声掉落,砸中途经的车辆或摩多骑士。

巴生社会工作者陈彼得说,有关交通灯在半空中悬挂,已对驾车人士构成威胁。

### 陈彼得盼当局速补救

他在记者会上提及,脱落的是交通灯中的绿灯,高约两层楼半,一旦掉落冲击力不小,驾驶人士途经时应多加留意路面状况。

他指出,因上方指示灯脱落,导致从巴生市区前往中路镇方向的轿车,若在等待交通灯时停在前方,就难以察觉该处是否已转为绿灯。

他已向巴生市议会反映此事,查证有关交通灯隶属公共工程局,希望当局尽快采取补救行动,避免意外的发生。

他也希望当局定时检查交通灯,例如三个月一次,确

保所有交通灯皆可正常操作,保障驾驶人士的安全。

陈彼得说,当局应在灯柱注明负责单位和联络方式,方便民众针对损坏的交通灯进行投诉。

### 难以察觉转换灯情况

他也发现,巴生多区的交通灯陆续损坏,造成驾驶者的不便;他在短短3个月内,已接获至少3宗因交通灯损坏而造成的意外投诉。

这些地区包括巴生港口、班达马兰、加埔镇及巴生市区等。

他声称,交通灯无法操作或局部失灵,导致驾车人士无法看清交通状况,一些驾车人士在红灯时过马路、绿灯时却不知道是否该行驶,交通显得混乱。

他建议,当局把交通灯炮换成发光二极管灯(LED),除了较省电,一旦指示灯出现问题,灯泡并不会马上全部“烧掉”,而是会一粒粒慢慢烧灭,这样一来,指示灯还是可发出指示,当局则可趁灯泡全部烧坏前更新。

(TKM)



■巴生多区交通灯陆续损坏,包括市区巴刹路衔接黄梨路的路口,造成驾车人士的安全受到威胁。



isentia.mediaportal

Provided for client's internal research purposes only. May not be further copied, distributed, sold or published in any form without the prior consent of the copyright owner.







# 週日齊來大掃除 巴生市議會籲民



■严玉梅吁请民众、商家及非政府组织踊跃参与5月29日大扫除活动。

P1候车站至巴生滨华中学一带，预计需耗3小时完成。

她补充，这是市议会首次举办类似活动，希望非政府组织、商家及公众都可响应，集合地点在巴生市区艺术广场（Dataran Seni）。（TKM）

（巴生23日讯）巴生市议会将在本月29日（星期日）上午7时30分在巴生市区进行“大扫除及整顿”活动，欢迎民众、非政府组织和当地商家踊跃参与。

巴生市议员严玉梅说，活动是由巴生市议会及私人公司联办，旨在整顿市区的环境卫生，并会粉刷已脱漆的公共设施，增加市区的整体美观。

她提到，活动涉及的范围将从巴生



# 職總代主席指政府 “動用社險8億救1MDB”



(檳城23日讯) 大马职工总会代主席阿都拉沙尼说，公积金局“借贷”40亿令吉给一马发展公司(1MDB)，据知政府还动用社险机构8亿令吉拯救1MDB。

他说，社险机构的资金是用来协助发生事故或生病的员工，不希望政府动用社险机构的资金。

阿都拉沙尼昨日出席由峇央峇鲁区国会服务中心，主办的“员工团结，人民进步”对话会时，这么说。出席者包括公正党峇央峇鲁区国会议员沈志勤、公正党峇都查州议员再也巴兰、前行政议员拿督杜乾焕博士，以及大马职工总会檳分会秘书维拉亚等。

## 盼落實“失業保險”基金

另一方面，他希望政府在今年落实“失业保险”基金，也希望政府让会员领取

“失业金”长达2年。

他举例，若有关会员基薪为2000令吉，在失业后可从有关基金获取2000令吉，直至重新就业，领取失业金最长期限是2年。

阿都拉沙尼说，该会已向政府提呈这项计划，目前正与政府协商细节，而政府所建议的领取失业金期限是6个月，首2个月获原有基薪80%、接下来2个月可领取原有基薪70%，最后2个月则可获原有基薪50%。

他说，职工总会将在7月开会讨论后，将有关建议再度提呈给政府，希望可在年尾落实。

“这项基金将由会员及雇主‘献金’，若员工每月基薪少于1000令吉，就需每月缴付2令吉50仙，若基薪为4000令吉则需缴付10令吉，雇主也需以一对一方式，缴付同样的数额。”



■杜乾焕(左起)、维拉亚、沈志勤、阿都拉沙尼及再也巴兰，在交流会上发表本身对员工权益的看法。



## 感嘆工人不積極捍衛權益

阿都拉沙尼说，他在今年劳动节曾号召工人们游行捍卫本身权益，但只有300人出席，因而感叹我国工人在捍卫本身权益方面，不如国外工人积极。

“印尼有数十万工人聚集体育馆捍卫本身权益，在韩国、日本及台湾等地区，也有不少工人愿意站出来游行。”

他认为，只要聚集众人力量，如聚集10万名工人向政府施压，政府就会立即会见该会代表，聆听工人心声。

“若要向政府施压，必须加强力量，否则政府会装聋作哑。”

他举例，该会曾号召100人参与游行，反对搬迁工业法庭，政府代表在隔日立即会见该会代表商讨。

他说，我国有690万名工人选票，足以更改政治版图，例如职工会对政府政策的影响力。

“我促请工人们勇敢站出来，聚集众人力量向政府施压，捍卫工人们权益！”

## 工作超過8小時 僱主須付加班費

阿都拉沙尼说，根据劳工法令，我国工人每周工作时间最高是48小时，若超越48小时的工作时间，雇主就须缴付加班费。

他说，莎阿南有一家电子厂员工遭剥削，每天额外工作1小时却不获加班费，此事被带

上工业法庭后，有关雇主被判需支付100万令吉，作为员工的薪金追算。

“一般上，员工每天工作时间是8小时，超时工作将获加班费，但有关电子厂却在没有给予加班费情况下，要员工每日工作9小时。”

他说，这事件发生在2008年之前，事件被揭发后，已为工厂员工追回应获的加班费。”

## 公正党峇央峇鲁区国会议员沈志勤说，我国行政人员与员工的薪金鸿沟悬殊，如银行总执行长每月薪金约52万令吉，但出纳员的薪水却只有3000令吉，两者之间的薪金鸿沟为174倍。

“我并不是反对银行支付高薪给总执行长，但这涉及社会不公问题，因为我不认为总执行长的工作效率，会比工人高出174倍。”

## 維拉亞：勞工法令已過時

大马职工总会槟分会秘书维拉亚认为，我国一些劳工法令可被送入“博物馆”，尤其1955年劳工法令，是在独立前就已拟定，在现今社会已不适用。

针对变性人在职场上所面对的问题，如被歧视或遭性骚扰等，维拉亚指出，目前并没有任何法令及资源可协助变性人，但若有人求助，该会愿意给予协助。



24 May 2016  
China Press, Malaysia

Author: No author available • Section: Nation • Page: A12 • Printed Size: 529.00cm<sup>2</sup>  
Market: KL • Country: Malaysia • Photo: Full Color • Ad Value: MYR 10,434.82  
PR value: MYR 31,304.46 • Item ID: MY0026097078

[isentia.mediaportal](http://isentia.mediaportal)

Provided for client's internal research purposes only. May not be further copied, distributed, sold or published in any form without the prior consent of the copyright owner.



■ 职工会代表及员工出席交流会，并积极发问。



为郑文福、李富豪及刘会维。路木屋区搬迁风波终于圆满落幕，左起调及指示下，纷扰16年的班达马兰巴板路木屋区。陈博雄（右2）指出，在阿兹敏的协

（莎阿南23日讯）班达马兰区州议员陈博雄宣布，纷扰16年的班达马兰巴板路木屋区搬迁风波，在雪州大督斯里阿兹敏指示及协助下，今日完成181户居民赔偿最后定案。

根据最终定案，181户居民中的123户居民，将可以9万9000令吉优惠价购买原地兴建的20x70方尺双层排屋。这181户居民中，70%为华裔，30%为印裔。

不愿购买者，则可以用17万令吉的价格转售给雪州政府，从中获得约7万1000令吉的利润作为赔偿，剩余的58户居民则可以10万令吉购买发展商

在该地段兴建“我的雪兰莪”可负担B型组屋，该组屋面积将由原本的700平方尺提升至800平方尺。

他今日联同发展商代表刘会维召开记者会时，这么指出。

### 獲搬遷費租屋津貼

他说，发展商在发展该地段时，除了会给予181户居民迁出及迁进各1000令吉的搬迁费外，同时会在兴建期间，每月给予400令吉租屋津贴。

“此定案均通过雪州

政府、巴生市议会、发展商、巴生区国会议员查尔斯及我本身的同意，州政府将尽快在半年内批准该地段的发展申请，以期尽快完成工程，估计兴建工程需耗时24个月。”

刘会维说，工程的第一步将为受搬迁影响的14间神庙及1间兴都庙兴建庙宇，其他工程也会随之进行。

出席者包括班达马兰州议员服务中心主任郑文福及巴生市议员李富豪。



24 May 2016  
China Press, Malaysia

Author: No author available • Section: Central • Page: C10 • Printed Size: 316.00cm<sup>2</sup>  
Market: KL • Country: Malaysia • Photo: Full Color • Ad Value: MYR 6,233.28  
PR value: MYR 18,699.84 • Item ID: MY0026097587



 isentia.mediaportal

Provided for client's internal research purposes only. May not be further copied, distributed, sold or published in any form without the prior consent of the copyright owner.

Page 2 of 2

陈博雄感激阿兹敏协助处理此搬迁风波，因为若没有他的介入主持及指示进行会议，并做出决定，此风波不会这么快解决。

“当然我也希望各方可以对这个定

**陳博雄感激阿茲敏協助**

案感到满意，我知道会有人异议，但这已是我能力范围内能做到的最好结果，若有任何疑问或欲查看赔偿住户名单，可浏览我的面子书或联络服务中心（03-31681108）。”



**格拉那再也輕快鐵延長線  
車位不足須再探討**

(吉隆坡23日讯)  
国家基建轨道和基础设施工程私人有限公司 (PRAISE) 探讨在格拉那再也轻快铁延长计划下, 所面对的泊车位不足问题。

国家基建轨道和基础设施工程总执行长拿督佐哈里苏莱曼说, 格拉那再也轻快铁延长计划将为梳邦再也、USJ和蒲种的居民带来极大的交通便利。

他说, 如果居民因为泊车位不足就要求轻快铁站绕道, 就显得有点急躁, 因该公司已正研究提升泊车设施的问题。

“我们也在和梳邦再也和USJ的发展商森达美 (Sime Darby) 接洽中, 要求关注泊车位不足的问题。”

他今日针对日前一群来自USJ6居民要求格拉那再也轻快铁延长计划下, 其中一个大班 (TAIPAN) 轻快铁站绕道一事, 发表文告。

佐哈里苏莱曼说, 梳邦再也和USJ目前已有2000个泊车位, 会进一步和森达美接洽, 增加更多泊车位。

**鑑定接駁巴士路線**

“我们也在鉴定接驳巴士的路线, 会在日后公布路线图的详情。”

此外, 他说, 虽然格拉那再也轻快铁延长计划不是造成USJ6长期面对淹水问题的主因, 但该公司将和梳邦再也市议会配合, 协助解决问题。

“我们会提升格瓦芝班路和团结路路口的排水系统, 我们希望工程会在年底完成, 纾缓当地的淹水问题。”

针对居民要求把轻快铁延长工程与民宅之间的围篱延伸, 苏莱曼说, 这必须获得市议会的批准, 该公司会跟著程序进行。



■大会颁发委任状给会务顾问及名誉主席，左起为陈桂升、朱明发、林亚顺、许富田、黄光海、郑建福、刘明强、洪天祥、陈志强、陈天祥、黄杖美及杨庆琳。

(巴生23日讯)班达马兰新村咸水芭东南宫庆祝如来佛祖、张公圣君及众神圣诞千秋，吸引大约1600人出席宴会，场面热闹欢庆!

该庙理事会主席黄光海指出，该庙在新村内已有37年的历史，而这几年来在神明保佑之下，该庙庙务稳健发展，每年参与平安宴的人数也越来越多。

“我们每天都有事，而每年都有2次大日子庆典，第一个就是农历四月如来佛祖佛诞，而第二个就是农历七月张公圣君千秋圣诞。”

他感谢善信们一路以来的支持，使得该庙庙务得

## 班達馬蘭鹹水芭東南宮 神誕平安宴1600人出席

以稳健发展。

此外，该庙理事会在大会上也捐款给3间华小，即班达马兰华小A校、B校及巴生中华女校。

### 3華小獲捐款

出席者包括理事会永久会务顾问拿督郑建福、中文书陈桂升、名誉主席朱明发、拿督林亚顺、拿督许富田、拿督斯里刘明强、拿督洪天祥、拿督陈

志强、陈天祥、黄杖美及杨庆琳。

此外，代表班达马兰州议员陈博雄出席的巴生市议员李富豪指出，有鉴于陈博雄及巴生区国会议员查尔斯忙于处理巴板路(Jalan Papan)搬迁事宜，所以不克出席平安宴。

“巴板路搬迁课题滋扰已久，我相信在州议员的协助下，有关问题可尽快有一个解决方案。”



■逾1600人出席宴会，场面热闹。





24 May 2016  
China Press, Malaysia

Author: No author available • Section: Central • Page: C4 • Printed Size: 76.00cm<sup>2</sup>  
Market: KL • Country: Malaysia • Photo: Full Color • Ad Value: MYR 1,499.14  
PR value: MYR 4,497.42 • Item ID: MY0026097637

 isentia.mediaportal

Provided for client's internal research purposes only. May not be further copied, distributed, sold or published in any form without the prior consent of the copyright owner.



## 民行加埔國會聯委會 明日演說會談砂政局

（巴生23日讯）民主行动党加埔国会联委会于本月25日（星期三），在黄氏登进家族会礼堂举办“砂州选举之后的政局”演说会，欢迎民众踊跃出席。

联委会主席李锡稳指出，有关的政治演说会针对砂州选区后的政局做出详细的见解，而各个重量级演说员将轮番上阵，让民众更加了

解整个砂州选区概况。

他说，演说者包括民主行动党居銮区国会议员刘镇东、雪州百乐镇区州议员杨美盈、民主行动党雪州州委刘天球、哥打阿南沙区州议员甘纳巴迪劳、诚信党副主席乌塔兹哈山奴丁等。

欲知详情，可联络李锡稳：012-2832883。